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Així és la nova Corporació Municipal
Estos són els regidors de la legislatura 2015-2019:

Lázaro Azorín Salar
(PSPV-PSOE) Alcalde
Revalida el càrrec, que ostenta des de 2011. 
Professor de primària, és membre de la Corporació 
Municipal des de setembre de 2010. Alcalde número 
108 de la història del Pinós.

Inmaculada Brotons Albert
(PSPV-PSOE)

Regidories: Enllumenat, Vivenda, Neteja d’Edificis 
Públics, Finestra Única i Noves Tecnologies
Mestra de llengua estrangera, treballa actualment a 
un estudi jurídic i es membre de la comissió de festes 
des de l’any 1995. 

María José Jover
(PP)

Diplomada i graduada en Turisme a la Universitat 
d’Alacant, actualment és gerent de la Ruta del 
Vi d’Alacant. Ja va formar part de la Corporació 
Municipal entre els anys 2007 i 2011.

Julián Manuel Martín Pérez
(Compromís pel Pinós)

Segona legislatura per a ell, encara que en una 
formació diferent (anterior amb PSD). Dirigeix i 
treballa en una empresa familiar d’elaboració de coca 
de gaspatxos a la localitat.

Vicente Rico Ramírez
(PDPI)

Des de l’any 1991 ha compatibilitzat la seua vida 
professional amb la política local, a excepció de la 
legislatura 1999-2003. Va ser alcalde del Pinós entre 
2003 i 2005.

José Manuel Martínez Amorós
(PP)

Comptable i informàtic. Torna a formar part de la 
Corporació Municipal, en la qual va estar entre 2007 i 
2011 amb la formació política (UCL).

José Perea Riquelme
(PSPV-PSOE)

Regidories: Montes i Pedreres
Empresari del sector del marbre, ha sigut regidor de 
l’Ajuntament del Pinós en vàries etapes: de l’any 2007 
a 2010 i del 2014 fins l’actualitat.

César Pérez Cascales
(PSPV-PSOE) Independent
Regidories: Mitjans de Comunicació, Festes, Partici-
pació Ciutadana i Pedanies
És la primera vegada que concorre a uns comicis, 
resultant elegit regidor. Treballador dels Mitjans de 
Comunicació Municipals, en estos últims anys ha 
sigut el seu coordinador.

Elisa Santiago Tortosa
(PSPV-PSOE)

Regidories: Serveis Socials, Tercera Edat, Igualtat, 
Cementiri i Sanitat
Regidora de l’Ajuntament del Pinós de l’any 1991 a 
2003 i del 2007 al2011. Cap de llista del seu partit en 
2007. És auxiliar d’infermeria a l’Hospital d’Elda.

Neus Ochoa Rico
(PSPV-PSOE) Independent

Regidories: Educació, Desenvolupament Local, 
Turisme, Mercat i Consum
Primera experiència com a regidora de l’Ajuntament 
del Pinós, és llicenciada en administració i direcció 
d’empreses.

Julián Pérez Salar
(PSPV-PSOE) Independent

Regidories: Agricultura, Recursos Hídrics,
Aigües i Camins
Tècnic agrícola, implicat en el món del cooperati-
visme i l’agricultura, per a ell també és la primera 
experiència com a regidor de l’Ajuntament del Pinós.

Silvia Verdú Carrillo
(PSPV-PSOE)
Regidories: Esports, Cultura i Joventut, Medi 
Ambient, Parcs i Jardins, Personal, Recollida de 
Residus Sòlids Urbans i Neteja Viària
Afronta la seu segona legislatura com a regidora de 
l’Ajuntament. És professora de primària.

Francisco José López Collado
(PSPV-PSOE)
Regidories: Hisenda, Indústria, Urbanisme i Obres, 
Serveis, Trànsit, Seguretat Ciutadana i Policia
Diplomat en Ciències Empresarials per la Universitat 
d’Alacant, compagina el seu treball en l’Equip de Go-
vern amb la seua empresa d’entapissats de mobles.

El PSOE obté la majoria 
absoluta amb 9 regidors

Resultats obtinguts en les eleccions autonòmiques

Ràdio Pinós, en la jornada electoral

Després de 16 anys, un partit polític ha tornat a aconseguir la majo-
ria absoluta al Pinós. El Partit Socialista Obrer Espanyol va guanyar 
àmpliament les eleccions locals, aconseguint 2.431 vots, el que es 
tradueix en 9 regidors. Per la seua banda, el Partit Popular acon-
seguia 638 vots i dos regidors. La tercera formació política va ser 
Compromís pel Pinós, amb 513 vots, i compta amb un regidor en la nova 
Corporació, igual que el PDPI, en obtenir 332 vots. Ciudadanos no va 
obtindre representació (sols va tindre 157 vots).

La jornada electoral va transcórrer amb absoluta normalitat. Només 
destacar com incidències destacables que per error el PP d’Elda es 
va emportar les credencials dels interventors del PSOE del Pinós, 
encara que finalment, la Junta Electoral de Zona va solucionar el pro-
blema emetent noves credencials. I en el recompte de vots ressenyar 
que hi va haver dubtes sobre la validació d’algunes paperetes de les 
candidatures de Compromís pel Pinós i Ciudadanos, que finalment es 
van donar per vàlides. 

Els pinosers van poder seguir en directe el dia de les eleccions a través de les ones, in-
ternet i xarxes socials, amb el programa especial que va oferir la ràdio municipal i que va 
poder seguir-se des de llocs tan dispars com Argentina, Equador, Estats Units, França, 
Bèlgica o el Regne Unit. Un ampli desplegament humà i tècnic, que va permetre conèixer a 
l’instant tota l’actualitat. Després del tancament dels col·legis, es va poder seguir en directe 
l’escrutini de la jornada, amb el repartiment dels regidors de l’ajuntament, a través de les 
diferents persones que es trobaven als col·legis electorals proporcionant dades a temps 
real (Juan Luis Pérez a la Casa de Cultura, al Col·legi Públic Sant Antón estaven Aurora 
Martínez i Ana Belén Alarcón, i al Col·legi Santa Catalina, Elena Payá). Als estudis de Ràdio 
Pinós, Elena Mira va conduir el programa amb les dades estadístiques que facilitaven Fran 
Pérez i Andrea López a través d’una aplicació informàtica creada per a l’ocasió, que anaven 
actualitzant a temps real a través de Facebook i Twitter. A la sala d’actes de l’antiga Casa 
de Cultura, Pedro Vicente Pérez va encarregar-se de tota la part tècnica que va permetre 
seguir el transcurs del recompte de vots. Allí es va habilitar un projector per a poder seguir 
el recompte a través de gràfiques en temps real i comprovar com anava gestant-se la com-
posició de la Corporació Municipal per a la legislatura 2015-2019. Quan es van conèixer els 
resultats totals, els diferents líders de les cinc formacions polítiques van acudir als estudis 
de Ràdio Pinós per a valorar la jornada. 

Pel que fa a les eleccions autonòmiques, el PSOE també va ser al Pinós el partit més votat, 
en obtenir 1.425 vots, i el PP va obtenir 1.079. En tercer lloc va quedar Compromís, amb 
567 vots, seguit de Ciutadans, amb 417. Podemos va obtindre el suport de 259 votants, i 12 
formacions es van repartir els restants 152 vots. 

La participació en els comicis del 24 de maig va ser del 76%, 
amb 4.216 votants.

Debat electoral a la 
ràdio municipal
Amb cordialitat i respecte, el 20 de maig va tin-
dre lloc a Ràdio Pinós un programa especial de 
debat, moderat per Elena Mira, amb la presència 
de tres dels cinc candidats que concorrien a les 
eleccions municipals de 2015: Lázaro Azorín 
del PSOE, Vicente Rico de PDPI i Camilo Pas-
tor per Ciudadanos. La formació Compromís 
pel Pinós, va rebutjar participar des del principi, 
mentre que la candidata del Partit Popular va 
comunicar dies després que no participaria al 
programa per raons d’agenda.

També destacar, que a l’inici de la campanya, 
es va realitzar un dinar en el que van participar 
representants dels Mitjans de Comunicació Mu-
nicipals, Pinoso Digital i una periodista, amb els 
cinc candidats. 
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Pinoso reclama las 
concesiones de 
derechos mineros

LÁZARO AZORÍN,
Alcalde del Pinós quatre anys més

El hecho de que la Generalitat pretenda le-
gislar en materia minera, como recoge un 
proyecto de decreto de fecha 31 de octubre 
de 2014, ha hecho que el equipo de gobierno 
tomara cartas en el asunto y ya se hayan pre-
sentado alegaciones para que dicho decreto 
no vaya en contra de los intereses de Pinoso.

El edil de Montes, José Perea, cree que 
“estamos en un momento importante para el 
futuro de nuestro pueblo” tras presentarse el 
proyecto de explotación del Monte Coto.

Paralelamente hay dos procedimientos 
en marcha, que en algún momento podrían 
llegar a ser hasta contradictorios. Por un 
lado, los canteros están realizando proyec-
tos de explotación y de restauración de cada 
una de sus canteras, y lo hacen en conjunto, 
fundamentalmente a instancias de la sección 
de Minas de la Dirección Territorial de Ener-
gía e Industria en Alicante. El objetivo final 
que pretenden es intentar legalizar al 100% 
la explotación de las canteras.

Por otro lado está el proyecto de decreto 
de la Generalitat. El edil cree que el gobierno 
valenciano no puede legislar por encima o 
en contra de los intereses del Ayuntamiento 
de Pinoso, y “aunque no haya nada legislado 

todavía, al estar sobre la mesa, hemos hecho 
alegaciones contra ese proyecto de decreto, 
para que quede constancia de nuestra oposi-
ción a su contenido”.

Dichas alegaciones se presentaron ante 
el gobierno valenciano y ante el Consell Con-
sultiu, y se ha contratado “quizás al mejor 
especialista que hay en este país en dere-
cho administrativo, que es Santiago Muñoz 
Machado, y que se ha brindado a colaborar 
con nosotros. Nos está ayudando y apoyando 
para salvaguardar lo que entendemos son 
nuestros intereses legítimos de este ayunta-
miento, por tanto de nuestro pueblo”, según 
el edil.

La titularidad del monte es del Ayunta-
miento de Pinoso, su propietario, y lo que está 
“en cuestión” es el asunto de los derechos 
mineros de explotación de las canteras, y que 
el edil entiende que son del Ayuntamiento de 
Pinoso, porque provienen de una legislación 
incluso anterior a la de 1973, ya que José 
Perea estima que “aquí había canteras antes 
de ese año, y entonces se reconocía explíci-
tamente que la explotación de las rocas que 
se establecía en la ley de 1944 corresponde 
al titular del terreno donde estaban, en este 
caso al Ayuntamiento de Pinoso. Por tanto, 
los derechos mineros de esos recursos, por 
lógica deben pertenecer al ayuntamiento”. 

El dissabte 13 de juny va tindre lloc el ple 
extraordinari en que van prendre pos-
sessió de les seues actes els nous regi-
dors i l’alcalde Lázaro Azorín va renovar a 
l’alcaldia. Una sessió que es va traslladar 
al Centre d’Interpretació “Casa del Mar-
bre i del Vi” responent a una petició de 
l’Associació “Iguals i Sense Traves” per 
raons d’accessibilitat. Entre el assistents 
va estar present Nelson Romero, alcalde de 
La Romana.

Al seu discurs d’investidura, Azorín va 
citar paraules de Cervantes per definir cóm es 
trobava, comentant com deia Don Quixot, que 
“hui és el dia més bonic de la nostra vida... les 
sensacions més grates, la bona consciència”.

El primer edil va manifestar que 
afronta la legislatura “amb més satisfac-
ció i il·lusió que fa quatre anys”, anunciant 
que actuarà “com a alcalde de tots i ca-
dascun dels veïns del municipi, continuant 
estant al costat dels que més ho puguen 
necessitar”. Per tal motiu va sol·licitar al 
seu equip de govern estar “a l’altura de les 
circumstàncies, per tal d’emprendre ac-
cions i estratègies encaminades a enfortir 
els sectors econòmics que identifiquen el 
nostre poble, entre ells els més destacats: 
agricultura, calçat, hostaleria, comerç i 
marbre entre altres. Tot, sense oblidar el 
nostre patrimoni natural, històric i cultu-
ral, serveis públics i turisme de qualitat 
on cultura i educació hauran d’incidir amb 

determinació, generant així més i millors 
oportunitats d’ocupació”.

Azorín també es va comprometre en el 
seu discurs a enfortir el paper de l’Ajuntament 
com a principal agent dinamitzador econòmic 
i social del municipi, agraint el treball prestat 
de totes aquelles persones que no continuen 
en aquesta legislatura.

El nou alcalde desitja “un poble en què 
els ciutadans mantinguen la confiança en el 
seu ajuntament i una societat basada en el ci-
visme, la tolerància, l’honestedat i el rigor, on 
mai es trenquen els llaços de l’enteniment”.

Així mateix, va invitar a deixar en-
rere les diferències i tensions pròpies de 
la contesa electoral, ja que més enllà de 
les sigles hi ha alguna cosa que ens uneix, 
com és El Pinós. Als que van votar a altres 
opcions, Azorín va assegurar que gover-
narà “amb tots i per a tots”, esforçant-se 
al màxim per donar resposta a les seues 
legítimes demandes.

També va citar al poeta Estellés, qui 
en els seus versos deia: “Assumiràs la veu 
d’un poble, i serà la veu del teu poble”. Per 
a l’alcalde, “en aquests versos es conté la 
nostra autèntica responsabilitat, siguen qui-
nes siguen les paraules del nostre jurament o 
promesa, en constituir novament hui el nos-
tre ajuntament. No és la nostra veu personal, 
ni la dels partits polítics als quals represen-
tem la que compta; Hem d’assumir la veu del 
nostre poble, per ser sempre això, poble, as-

sumint, com demanen els versos d’Estellés, 
aquesta veu, no la nostra.

És el poble el que ens exigeix que passem 
de les paraules als fets. Els regidors d’aquesta 
corporació, no som altra cosa que servidors 
del nostre poble, als que ens devem i sabem 
quina és la missió que ens han encomanat”.

Lázaro Azorín va destacar que és prio-
ritari treballar pels necessitats i els depen-
dents, lluitar per l’ocupació, que l’educació 
i l’ensenyament ens obliguen a fer un es-
forç denotat, o que imperen les polítiques 
d’igualtat.

Azorín va tancar el seu discurs reconei-
xent l’amor sincer, el suport sense fissures i 
comprensió de generositat il·limitada que de 
les famílies es rep cada dia. 

En julio se acabará de amortizar el 
plan de saneamiento 
En el pleno del 26 de mayo se dio cuenta del cumplimiento anual del plan de sa-

neamiento económico-financiero que se aprobó en junio de 2009 por 2.400.000 

euros, que está previsto finalice el próximo mes de julio, amortizando la última 

anualidad. En estos momentos quedan por liquidar 158.000 euros.

Ya se han remitido al Ministerio las liquidaciones de ingresos y gastos del 

ejercicio 2014, una vez presentadas ante el pleno. 

APROBADA LA CUENTA GENERAL DE 2014

En la sesión también se aprobó de manera definitiva la Cuenta General del 2014, 

ya que durante el plazo de exposición no se presentó ninguna reclamación, como 

recordó el interventor del ayuntamiento, Alberto Oliver. Ahora toda la documen-

tación se somete a la fiscalización del Tribunal de Cuentas y de la Sindicatura de 

Comptes de la Generalitat. INTEGRANTS DE LA NOVA CORPORACIÓ

JOSÉ PEREA, EDIL DE MONTES
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Nuevos convenios 
con asociaciones 
locales

Escuela de verano FUNDESEM

En los últimos meses se han aprobado los 
convenios anuales de colaboración con va-
rios colectivos sociales del municipio, todos 
ellos de carácter cultural, algunos de los 
cuales ya se han firmado.

Tal es el caso de la Sociedad “Unión 
Lírica Pinosense”, cuyo presidente, Nazario 
Rico, acudió a firmar el suyo el 27 de mayo, 
estableciéndose la concesión de una doble 
ayuda. Por un lado, se conceden 15.000 euros 
en concepto de contraprestación económica 
por la colaboración de la sociedad en las ac-
tividades culturales anuales organizadas por 
el ayuntamiento, y por otro, la cantidad de 
18.000 euros subvencionando los gastos de 
mantenimiento de la Escuela de educandos. 
Por el ayuntamiento estuvieron presentes el 
secretario municipal y el alcalde de Pinoso.

Un día después se firmaba el convenio 
entre la Asociación Local “Monte de La Sal”, 
acudiendo su presidenta, Pepita Albert, y 
Vicente Hernández como director, la edil de 
Cultura, Silvia Verdú, y el alcalde Lázaro Azo-
rín. El convenio es de 3.000 euros, por cola-
borar en “Cançons a la Fresca”, Cine d’Estiu, 
“T’en recordes de…”, los CD’S de pedanías, o 
la “Pandorgà”, entre otros.

CONVENIOS A FALTA DE FIRMAR
De los convenios aprobados quedan por 
rubricar dos de ellos. Uno es con la Asocia-
ción Coro San Pedro Apóstol, por importe de 

1.800 euros, en concepto de contrapresta-
ción económica por los actos culturales en 
los que participan, tales como el festival de 
villancicos, actos de Navidad, Pascua, Fiestas 
Patronales, celebraciones como el día de la 
Pilarica, etc.

Por su parte, Taules Teatre percibirá 
2.000 euros por la colaboración prestada 
al ayuntamiento en las actividades cultu-
rales que éste organiza a lo largo del año, 
respondiendo al programa a desarrollar 
diseñado por la directiva de Taules con 
proyección al Taller de las Artes Escénicas 
Municipal. 

Del 7 al 23 de julio, el aula multifuncional del Centre Cultural “El Pinós” 
acogerá la primera edición de la Escuela de Verano que FUNDESEM Bu-
sines School realizará en Pinoso, con la colaboración de la Concejalía 
de Desarrollo Local y sin costes para las arcas municipales y para los 
participantes. Esta escuela estival está dirigida a estudiantes que estén fi-
nalizando la carrera, emprendedores, comerciantes, empresarios y público 
en general. En las sesiones tomarán parte profesionales de gran prestigio.

Esta es la agenda:

• 7 de julio - Javier Gosende: Optimizando el posicionamiento                               
en buscadores.

• 9 de julio - Pablo Millá: Incrementar la competitividad ajustando la 
empresa al entorno.

• 14 de julio - Begoña Vives: Lo que un directivo debe saber de                   
aspectos legales.

• 16 de julio - Pere Martínez: Cómo mejorar la competitividad en los 
mercados internacionales.

• 21 de julio - César Mariel: Modelos de negocio en Internet.

• 23 de julio - Manuel Jurado: Comunicar con persuasión.

Todas las sesiones serán de 17:00 a 20:00 horas.
Las inscripciones se pueden formalizar a través de fundesem.es/cursos

CONTINÚA EL DESCENSO DEL PARO EN PINOSO

En lo que llevamos de año el paro ha descendido en 38 personas, 
24 de ellas en el mes de mayo, completando tres meses con-
secutivos disminuyendo el número de personas en situación de 
desempleo en Pinoso. De esta forma, el número de personas ins-
critas en el SERVEF al iniciar el mes de junio era de 734 personas, 
una cifra que no se daba desde febrero de 2009. 

El alcalde de Pinoso estuvo presente en el evento que organiza cada año la DOP Alicante, 
apoyando a las bodegas y empresarios locales que participaron en la novena edición de Wine-
canting Summer Festival. La fiesta de los vinos alicantinos se celebró el 8 de junio en los jardines 
del Museo Arqueológico de Alicante (MARQ), y además de probar excelentes vinos, entre la oferta 
gastronómica que pudieron degustar los asistentes se encontraban los embutidos pinoseros. 

SUBVENCIÓN PARA EL CONSORCIO DE BOMBEROS

La Diputación subvencionó con 634.830 euros la cuota al consor-
cio de bomberos de 112 ayuntamientos, entre ellos Pinoso. Estas 
ayudas estaban dirigidas a municipios de menos de 20.000 habi-
tantes y cubren en algunos casos hasta el 88% de la aportación. 
En el caso de Pinoso la aportación es del 33%. 

NUEVOS CONTADORES INTELIGENTES

La Compañía Iberdrola sigue con su campaña de modernización 
de nuevos contadores inteligentes con potencia contratada igual 
o inferior a 15 kilovatios. En la provincia de Alicante el desplie-
gue Star (Sistema de Telegestión y Automatización de la Red) de 
Iberdrola, ya ha comenzado en todas las comarcas, y en breve se 
iniciarán en Villena, Pinoso y Orihuela. Entre las principales ven-
tajas de las redes inteligentes están la lectura en tiempo real, la 
tramitación de las altas o bajas de los contratos o la modificación 
de la potencia contratada. 

OFERTA DE EMPLEO PÚBLICO PARA 2015

En la junta de gobierno del 5 de mayo se aprobó la provisión, por 
promoción interna, de 5 plazas de técnico de jardín de infancia 
de la Escuela Infantil Municipal, incluidas en la oferta de empleo 
público para este año 2015 junto a sus bases. 

En vías de mejorar las potencialidades del Centro de Interpretación “Casa del Mármol y 
del Vino”, próximamente se llevará a cabo la señalización e identificación exterior del 
edificio. Así se acordó en la reunión mantenida a finales de abril entre representantes 
del ayuntamiento (encabezados por el Alcalde de Pinoso, Lázaro Azorín, junto al edil de 
Turismo, Francisco José López, la edil de Cultura, Silvia Verdú, y técnicos municipales), el 
arquitecto que diseñó el espacio museográfico y representantes de la empresa Levantina.

Con ello, se pretende hacer más visible el edificio desde la carretera de Murcia, pues hay 
visitantes, sobre todo foráneos, que tienen problemas a la hora de localizarlo.

Por otra parte, se ha incrementado el número de piezas en la zona dedicada al vino y se 
han solucionado pequeños defectos detectados en la zona dedicada al mármol.

Desde que se inauguró el centro de interpretación, las expectativas iniciales se han 
superado, dado el interés que suscita un espacio museístico de estas características, 
no solo en Pinoso sino en la comarca. 

Desde la Concejalía de Turismo se está tra-
bajando en la creación de nuevos folletos 
promocionales, como el que recoge todos los 
restaurantes y bares de Pinoso, que ya está en 
la calle. También se está cerrando la edición de 
uno dedicado a hornos, carnicerías y bodegas, 
así como otro dedicado a los locales de ocio.

Por otro lado, se han instalado a la en-
trada este de Pinoso (a la altura del Polígono 
Industrial El Cabezo) tres vallas turísticas: 
una dedicada a la industria, otra a la gastro-
nomía y la última al turismo cultural.

Y se están ultimando los detalles finales 
de la aplicación turística de Pinoso para mó-

viles, una App que será presentada en breve.
Además, la ADM puso en marcha una 

campaña de apoyo al comercio local con 
motivo del Día de la Madre, y está prepa-
rando otras dos iniciativas, que tendrán 
lugar en septiembre. Por un lado se llevará 
a cabo la campaña comercial que llevará por 
lema “La vuelta al Cole”, y también ese mes 
tendrá lugar una nueva edición de la Feria 
Comercial de Pinoso. 

Pronto se señalizarán los accesos a la 
Casa del Mármol y del Vino

Nuevo impulso a la 
promoción turística y 
comercial de Pinoso

Presentes en Winecanting 2015

CAMPAÑAS COMERCIALES

En la Campaña Primavera-Verano de los 
comerciantes del mercado quedan dos 
sorteos por celebrar, los días 27 de junio 
y 25 de julio. En total, en esta campaña se 
van a repartir un total de 1.200 euros en 
vales de compra a consumir en los dife-
rentes puestos del mercado.

Mientras tanto, en la ACP han iniciado la 
campaña “Este verano ¡mójate¡ compra 
en Pinoso”, con premios de vales de com-
pra por valor de 400 euros y un fin de 
semana con todo incluido. El sorteo será 
el 24 de julio. 

BODEGAS PINOSERAS
EN FENAVIN 2015

Del 12 al 14 de mayo, La Bodega de Pinoso 
y Bodegas Volver estuvieron presentes en 
la Feria Nacional del Vino, que cada año 
se lleva a cabo en Ciudad Real. La entidad 
dio a conocer sus vinos junto a otras cinco 
bodegas de la DOP Alicante, representando 
muy bien el momento, el perfil y la calidad 
de la añada de esta zona, calificada como 
“Región Más valorada de España 2015” por 
un jurado popular para la Guía Peñín. 

UN RESTAURANTE PINOSERO EN LA 
GUÍA MICHELÍN
El Restaurante El Racó de Pere i Pepa luce 
en su fachada su presencia en la presti-
giosa Guía Michelín, dentro del apartado 
Bib Gourmand (Buena cocina a precio mo-
derado), y aunque no se trate de una de sus 
cotizadas estrellas, este reconocimiento 
viene a poner en valor la dilatada andadura 
de María José y Pedro en su restaurante 
ubicado en la carretera de Jumilla, que 
también le ha hecho ser destacado en 2014 
por la web Tripadvisor, una de las mayores 
plataformas de viajes por internet. 

PORTADA DEL FOLLETO

TURISMO

UNIÓN LÍRICA PIRONENSE AGRUPACIÓN MONTE DE LA SAL
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Diputación subvenciona la repavimentación de las calles
8 de Agosto y Príncipe de Asturias

Mejora del firme en camino de El Prado

Prohibidas las quemas agrícolas
hasta el 30 de septiembre

Adjudicadas once 
parcelas vacantes 
de los Huertos 
Urbanos Ecológicos

Solucionado el problema en la calle Azorín

El local social de Santa Catalina
cambiará en breve su imagen

El 21 de mayo, en una sesión plenaria de carácter extraordinario, 
la Diputación de Alicante aprobó subvencionar al 100% las obras 
de repavimentación de estas dos calles presupuestadas en 59.973 
euros.

En el caso de la calle 8 de Agosto, además, se dará solución 
al cruce existente con el Paseo de la Constitución, a través de la 
creación de una isleta que delimite los carriles de acceso y un paso 
de peatones.

El 2 de junio se recibía en el Ayuntamiento de Pinoso la notifica-
ción de Diputación sobre la concesión de esta subvención, dentro del 

primer periodo de la convocatoria de inversiones en obras y repara-
ciones de cooperación municipal financieramente sostenibles para 
la anualidad 2015.

Ahora, el ayuntamiento espera que se apruebe la segunda sub-
vención solicitada al amparo de dicha convocatoria, correspondiente 
a la reposición de la tubería de abastecimiento de agua potable a las 
pedanías. Concretamente se quiere mejorar la infraestructura que 
une el depósito del monte Cabezo con la Caballusa, ya que se origi-
nan algunos problemas en el tramo de la carretera del Rodriguillo. 
Estos trabajos están presupuestados en 54.926 euros. 

Algunas de las calles adoquinadas de la zona centro de la localidad están siendo mejoradas, 
procediéndose al cambio de los adoquines, dotándolos de una capa de hormigón y mortero 
para evitar que se vuelvan a levantar.

La Concejalía de Obras ha querido dar solución a la situación de estas calles, pues com-
parten con los vecinos el hecho de ser un auténtico “quebradero de cabeza”. En primer lugar 
se ha regularizado la zona donde circulan los vehículos, y posteriormente se actuará en las 
aceras.

Otra actuación también prevista será en la calle Luis Salinas, ya que al no disponer de 
aceras y bordillo el agua de lluvia se filtra en las fachadas. 

Varios tramos del camino de El Prado verán mejorado su firme, gracias a la subvención que 
la Diputación de Alicante ha otorgado al Ayuntamiento de Pinoso, dentro de la convocatoria  
de Inversiones en Caminos de Titularidad no Provincial a ejecutar por la Diputación Provincial 
de Alicante año 2015. El presupuesto asciende a la cantidad de 59.974,04 euros (IVA incluido), 
de los cuales, la Diputación aportará 41.981,83 euros (el 70% de su coste), y el ayuntamiento 
financiará el 30% restante (17.992,21 euros).

Se trata de una vía muy transitada, al ser uno de los principales accesos a la zona sur del 
término municipal y a la pedanía jumillana de la Cañada del Trigo.

A mediados de abril, la Concejalía de Agricultura y Caminos llevó a cabo labores de parcheo 
de baches y agujeros en algunos tramos, con objeto de favorecer el desarrollo de las labores 
agrícolas y facilitar el acceso de los vehículos a las fincas colindantes. 

Nuevos inquilinos ocupan once de las veinte 
parcelas que habían quedado vacantes en el 
recinto de Huertos Ecológicos Urbanos, tras la 
apertura por el Ayuntamiento de Pinoso de un 
nuevo periodo de presentación de solicitudes, 
rigiéndose el procedimiento y forma de adju-
dicación según lo dispuesto en la ordenanza.

El 22 de abril se aprobó la concesión de 
diez de ellas a María Payá Colomer, Diego 
González Martínez, Tomasa Valera Pérez, 
Dolores Santiago Santiago, Josefa Sánchez 
Sánchez, Gregoria Rico Yáñez, Diego Rico Ber-
nal, Natalia Payá García, Elisa Yáñez Romero 
y María Almazán Caparrós. Un mes después, 
el 22 de mayo, se aprobó una nueva adjudica-
ción, esta vez a Antoñita Navarro Sáez.

Recordar que estas parcelas son con-
cedidas temporalmente a aquellas personas 
que cumplen con los requisitos establecidos 
en la ordenanza, entre ellos ser vecino de 
Pinoso, mayor de edad, estar al corriente en 
el pago de las obligaciones tributarias con el 
ayuntamiento, ser jubilado o desempleado y 
estar físicamente capacitado para realizar el 
trabajo agrícola. 

La Conselleria de Gobernación y Justicia avanzó el inicio de la restricción del periodo de 
quemas, del 18 de mayo al 30 de septiembre de 2015, en lugar de iniciarse el 1 de julio, en 
aras a conseguir una mayor prevención de los incendios forestales en la superficie arbórea 
de la Comunitat y por las temperaturas excepcionales que se registraron en mayo.

Está prohibido quemar márgenes de cultivo o restos agrícolas o forestales, cañares, carri-
zales o matorrales, ligados a algún tipo de aprovechamiento ganadero, cinegético o de cual-
quier otro tipo, en terrenos forestales, colindantes o con una proximidad menor a 500 metros 
de aquéllos. Además, la resolución restringe las acciones o actividades recogidas en los planes 
locales de quemas y autorizaciones.

Cabe recordar que un gran número de incendios forestales registrados en la Comunitat 
Valenciana están causados por la mano del hombre (incendios provocados o por negligencia) 
y habrían sido evitables. 

Las obras están sufragadas al 80% por la Diputación de Alicante.
Con el objetivo de poder realizar un mayor número de actos en el centro social de Santa Ca-
talina, el ayuntamiento acometerá durante este año las obras de rehabilitación del local so-
cial, presupuestadas en 59.499 euros, de los cuales la Diputación Provincial aportará 47.599 
euros y el consistorio pinosero 11.899 euros.

Esta ha sido la segunda ocasión en que se solicitaba esta subvención, y está incluida en 
la convocatoria de obras, reparaciones y equipamientos de cooperación municipal para las 
anualidades 2015-2016.

Las actuaciones consistirán en el traslado de la barra a la parte interior, junto a los des-
pachos, así como la colocación de puertas correderas para dividir las dos salas, el cambio del 
pavimento, la adecuación de una rampa en el escenario, la dotación de iluminación led, un 
equipo de megafonía y focos.

Para el alcalde Lázaro Azorín, “con estas mejoras se contribuirá a la diversificación de las 
actividades que no necesitan tanta infraestructura, como un teatro infantil, y así poder realizar 
actos en todos los rincones de la localidad”.

La licitación de esta obra la llevará a cabo el propio ayuntamiento. En el último pleno 
ordinario de la legislatura se aprobó una modificación de créditos para poder asumir el ayun-
tamiento los costes que le corresponden y agilizar el inicio de estas obras.

Recordar que la zona dispone de amplio aparcamiento y un jardín con juegos infantiles, 
que será dotado de zona de caucho. Tras esa actuación, solo faltaría por rehabilitar el antiguo 
depósito de abastecimiento de agua potable para uso cultural. 

EN BREVE SE INICIARÁN LAS OBRAS 
EN CALDERÓN DE LA BARCA

Estos trabajos tienen un coste inicial 
de 450.000 euros, de los cuales el 80% 
(360.000 euros) los asume la Diputación 
Provincial y el restante 20% (90.000 euros) 
el Ayuntamiento de Pinoso, cantidad que 
está reflejada en los presupuestos de este 
año. El proyecto contempla habilitar una 
calzada de dos sentidos y una acera de 3 
metros que permita la práctica deportiva 
que registra esta zona. 

MEJORA DEL FIRME DEL BADÉN
DE RICO LUCAS

Los conductores de vehículos que a diario 
cruzan el Badén de Rico Lucas han agrade-
cido que se haya dotado de una capa de as-
falto a los diferentes tramos que atraviesan 
el cauce. Unas actuaciones realizadas desde 
la Concejalía de Obras, muy demandadas, 
debido al desgaste que presentaban estas 
zonas, originado por el paso de las aguas 
pluviales por el cauce y por el intenso trá-
fico que soportan. 

DERRIBO DE UNA VIVIENDA
EN ESTADO RUINOSO

El 28 de abril, la Concejalía de Obras proce-
dió a demoler una vivienda ubicada en la 
confluencia de las calles Corzo y Ancha, que 
presentaba un grave peligro para los vian-
dantes. Previamente se tuvo que tramitar 
un expediente de demolición, ya que no se 
podía localizar a los dueños, y los trabajos 
se llevaron a cabo tras ser autorizados por 
el juez, siendo vallado el solar. 

CURSO DE MANIPULADOR DE 
PRODUCTOS FITOSANITARIOS 

El sindicato agrario COAG llevó a cabo los 
días 25 de mayo y 1 de Junio, en la antigua 
Casa de Cultura, un curso básico de 
manipulador de productos fitosanitarios, 
en el que los asistentes conocieron 
pautas para mejorar la aplicación y 
manejo de productos fitosanitarios en la 
agricultura, fundamental para el control 
de enfermedades y plagas. 

II CATA CIEGA DE VINOS 
ORGANIZADA POR ASAJA 

Con motivo de San Isidro Labrador, el 
sindicato Jóvenes Agricultores-ASAJA 
Alicante celebró el viernes 29 de mayo, en 
la “Casa del Mármol y del Vino,” una cata 
de vinos ciega, a la cual asistieron unas 55 
personas, que probaron un total de nueve 
vinos de diferentes bodegas de la zona. Al 
finalizar la cata se sortearon lotes de vino 
entre los presentes. 
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sServeis SocialsSeguridad Ciudadanas
PROTECCIÓN CIVIL

25 años velando por nuestro bienestar

IGUALTAT

El cinema-fòrum 
torna a l’antiga 
Casa de Cultura

En el año 1990 comenzó su andadura la 
agrupación local de voluntarios de Protec-
ción Civil. 25 años después, el Ayuntamiento 
de Pinoso decidió rendir homenaje a los in-
tegrantes de este colectivo, reconociendo 
su excelente trayectoria. Y ese día fue el 
pasado 1 de mayo, con motivo de la jornada 
lúdica “Esport i Joventut”.

En este acto se destacó que sea una agru-
pación que siempre esté dispuesta a colaborar 
en labores de prevención, estando presente en 
innumerables eventos de todo tipo, tanto so-
ciales, culturales, festivos o vecinales, en los 
que participan muchas personas.

Ese 1 de mayo, después de velar por la 
seguridad de los ciclistas que participaron en 
varias rutas cicloturistas y estar vigilantes 
en las zonas donde se desarrollaron las di-
ferentes actividades programadas junto a las 
zonas polideportivas, al finalizar la mañana 
les tocaba ser los protagonistas.

Las autoridades locales les dirigieron 
unas palabras de agradecimiento por su 
labor, y los voluntarios recibieron unos di-
plomas conmemorativos, que recibieron de 
manos de las autoridades locales. Unos di-

plomas en los que se destacaba su labor des-
interesada en pro de la seguridad de todos 
los pinoseros y pinoseras.

El alcalde, Lázaro Azorín, destacó “la sa-
tisfacción de tener siempre presente a la agru-
pación, un pilar fundamental junto al resto de 
los cuerpos de seguridad ciudadana, personas 
sencillas que lo que quieren es ayudar a sus 
vecinos”.

Los homenajeados fueron: Jesús Andrés 
Luna, Ernesto González, Javier Requena, An-
tonio José Lozano, Jeremías Amorós, José 
Rocamora, Santiago Rocamora, Francisco 
Enrique Teruel, Francisco López, José Pérez, 
y Rafael Albert, jefe de la agrupación en estos 
momentos. 

FORMACIÓN BÁSICA PARA 
PROTECCIÓN CIVIL

Del 12 al 26 de abril, cuatro miembros de 
la agrupación local participaron en un 
Curso de Formación Básica de Protección 
Civil de la Comunidad Valenciana, 
impartido en Altea por el Instituto 
Valenciano de Seguridad Pública y 
Emergencias (Ivaspe), con el propósito 
de mejorar la capacidad de respuesta 
ante las diferentes contingencias que 
atiende Protección Civil. 

DETENIDAS 4 PERSONAS
POR ROBO

En una operación conjunta entre Policía 
Local y Guardia Civil, 4 jóvenes vecinos 
de Pinoso fueron detenidos a mediados 
de abril, al parecer por un delito de robo 
con fuerza en las cosas, siendo puestos a 
disposición judicial. 

EN VIGOR LA ORDENANZA
DE ARMAS DE 4ª CATEGORÍA

Tras no presentarse reclamaciones en el 
mes de exposición pública, la “Ordenanza  
Reguladora de Expedición de Tarjetas, 
Transporte y uso de Armas de Cuarta 
Categoría”, aprobada el pasado 31 de 
marzo por el pleno del Ayuntamiento de 
Pinoso, ya es totalmente operativa. 

DENUNCIAS POR LANZAR 
ARTEFACTOS PIROTÉCNICOS

El 11 de abril, al término del partido de 
fútbol de preferente entre el Pinoso y 
el Rayo Ibense, la Policía Local instruyó 
3 denuncias a varios aficionados del 
equipo visitante por alterar la seguridad 
colectiva originando desordenes por el 
lanzamiento de artefactos pirotécnicos, 
una sanción contemplada en la ordenanza 
municipal de convivencia ciudadana. Los 
agentes procedieron a la identificación 
de los autores. 

ACCIDENTES DE TRÁFICO

La Policía Local de Pinoso se desplazó el 
11 de abril a las conocidas curvas de Viña 
P, en la carretera de Jumilla, debido a la 
colisión de dos vehículos, que se saldó con 
seis heridos leves. Otro accidente de tráfico 
sucedía el 9 de junio, en la carretera Pinoso-
Monóvar, cerca del camino de acceso al 
ecoparque municipal, viéndose implicados 
dos vehículos. Los conductores eran de 
Monóvar y Jumilla, y aunque no hubo que 
lamentar heridos, uno de ellos dio positivo 
en la prueba de alcoholemia. 

El Geriàtric ja 
té activitat

15 anys del Festival 
d’Habaneres

Programa de 
Vacances Socials 
per a majors

Festivals a benefici de “Respir” i 
“Iguals i SenseTraves”

El departament de Serveis Socials de l’Ajuntament del Pinós ja s’ha traslladat a l’edifici de 
la residència geriàtrica, on atén amb notmalitat des que va començar el mes de juny. També 
les associacions sociosanitàries han començat a portar les seues pertenències a les zones que 
els han assignat en l’edifici perquè siguen utilitzades com a les seues seus socials.

Tot açò ha sigut possible gràcies als treballs d’adequació de les instal·lacions per a aquesta 
nova funció, i després de donar llum verda la Mancomunitat als convenis de col·laboració amb 
cadascuna de les associacions a les que es cedeixen dependències de l’edifici: Associació de 
familiares i malalts d’Alzeheimer “Respir”, Associació “Iguals i SenseTraves”, Associació de 
Fibromiàlgia i Associació contra el Càncer.

L’Ajuntament del Pinós assumeix totes les despeses dels serveis. Per a la resta dels muni-
cipis que conformen la mancomunitat será gratuït, ja que ells estan pagant el 40% de l’edifici, 
havent d’aportar únicament les despeses dels trasllats. L’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín va 
destacar la sensibilitat dels ajuntaments que formen part de la mancomunitat, ja que mentres 
no es puguen concertar els llits, se li donarà un ús a l’edifici, estrictament sociosanitari.

També es signarà altre conveni amb el Centre de Salut, amb la finalitat que l’edifici albergue 
diverses especialitats, com ginecologia i cirurgia menor (tractament de xiquetes ferides, i inter-
vencions de poca importància i de quasi cap risc), evitant desplaçaments a Elda.
D’aquesta manera s’ha creat un conveni amb els conductors de l’ambulància, ja que presten 
servei en un edifici de la conselleria, amb obligacions i drets. 

La Rondalla-Coral “La Ilusión” va tornar a 
oferir l’11 d’abril una brillant vesprada musi-
cal al Teatre-Auditori, posant novament de 
peu al públic assistent. No estaven sols, els 
acompanyava la Rondalla de Guitarra, Pua i 
Cant de Paiporta, que va obrir el festival, on 
van assistir tant l’Alcalde del Pinós com la 
regidora de l’Ajuntament d’Enguera, Rebeca 
Antonio Sampedro.
Després de l’actuació oferida pels amfitrions, 
la Rondalla-Coral “La Ilusión”, les autoritats 
presents es van dirigir al públic i van lliurar 
uns obsequis  de record, abans que ambdues 
agrupacions musicals i el públic uniren les 
seues veus per concloure el festival amb la 
cançó “Som del Pinós”. 

El departament de Serveis Socials de 
l’Ajuntament del Pinós informa que el ter-
mini de sol·licitud de places per al programa 
de vacances socials per a majors en l’àmbit 
de la Comunitat Valenciana finalitzarà el 
20 de juliol. Per a més informació, acudir al 
departament de Serveis Socials, ubicat en 
l’edifici del geriàtric. 

“Siete mujeres” i “Metro Manila” han sigut 
les dues últimes propostes que s’han pro-
jectat en les sessions de cinema-fòrum que 
s’han portat a terme per la Plataforma “El 
Pinós Contra la Violència de Gènere”. En 
ambdues ocasions, la projecció va tindre 
lloc després de la concentració silenciosa a 
les portes de l’ajuntament, i les sessions de 
cinematogràfiques han tornat a l’antiga Casa 
de Cultura-Seu d’associacions. 

Estes últimes setmanes, en el Teatre-Auditori “Emilio Martínez Sáez” s’han portat a terme 
diferents espectacles benèfics, en els que han col·laborat els pinosers (gustosament). Amb 
un gran aforament de públic, es va celebrar un festival benèfic de l’Associació “Respir” de 
Familiars de Malalts d’Alzheimer en la vesprada del dissabte 30 de maig, que va comptar amb 
la col·laboració dels alumnes de cant i guitarra de l’escola “Monte de la Sal”. A la fi del concert, 
els propis socis i la junta directiva de “Respir”, junt a “Monte de la Sal”, van oferir a tots els 
presents “Somos el Mundo”, baix la direcció de Vicente Hernández, resumint a la perfecció la 
situació que viuen els familiars i malalts d’alzheimer.

Prèviament al festival, els assistents van poder disfrutar d’una gran exposició, on van poder 
adquirir articles elaborats pels propis socis de “Respir”.

Per la seua part, l’Associació “Iguals i SenseTraves” va preparar el dissabte 13 de juny una 
gala que van anomenar “Mare meua en El Pinós”, dirigida per Belén García i Ana Pérez, també 
autora del guió junt a Andrés Albert Pérez. L’espectacle va comptar amb la participació dels 
xiquets i xiquetes de l’associació, junt a les xiquetes d’aeròbic de Toñi Albert. Un gran elenc 
que per fi va poder veure com es culminaven amb èxit molt mesos de preparatius i assajos. PROTECCIÓN CIVIL EN EL AÑO 2003
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El jardí més emblemàtic per als pinosers 
presenta una nova imatge, i el 2 de juliol 
tornarà a obrir les seues portes, una ve-
gada finalitzen les obres de remodelació 
que s’han dut a terme des del passat mes 
de febrer. Els treballs els ha dut a terme 
l’empresa MAINCO, i el seu cost, 114.950 euros, 
ha estat sufragat íntegrament per la Diputa-
ció Provincial.

Tal volta la intervenció que més crida 
la atenció és el nou aspecte que presenta el 
mur de delimitació del parc, que ha estat re-
vestit de trencadís (fragments ceràmics units 
amb argamassa) en colors blau, roig i blanc, 
reforçant la part inferior amb materials que 
puguen suportar el reg de zones enjardina-
des i evitant que s’originen humitats. El re-
vestiment ceràmic també s’ha col·locat en el 
frontal de l’escenari, i el reixat anterior s’ha 
substituït per altre de tubs en forma de zig-
zag corb. Al mateix temps, l’escut central s’ha 
restaurat, donat que l’any passat va complir 
30 anys.

La zona de jocs infantils s’ha remodelat 
totalment, delimitant-se tot l’espai de joc 
amb la col·locació de sòl de cautxú (cau-
cho), a excepció de l’arenal. L’actuació s’ha 
completat amb la col·locació de nous jocs, 
el cost dels quals ha assumit la Regidoria 

de Parcs i Jardins, per no estar inclosa en 
la subvenció de l’organisme provincial. Es 
tracta de jocs moderns i adaptats per a tot 
tipus d’usuaris. Consta de dos grups de jocs, 
una engrunsadora (columpio) per a disca-
pacitats i jocs de taula, i en l’arenal s’ha 
col·locat un vagó de tren. 

Amb compliment d’estes obres, també 
s’ha condicionat integralment l’antic estany 
dels ànecs. Esta actuació la va realitzar 
l’empresa FOBESA, per estar inclosa en les 
millores exigides pel consistori en el con-
tracte de parcs i jardins.

També s’han portat a terme treballs de 
condicionament dels serveis públics, ja que 
és una zona que ha vingut patint constants 
actes vandàlics, i com a mesura dissuasiva 
l’ajuntament ha decidit col·locar càmeres 
de vigilància. 

pParcs i Jardinsm Medi Ambient

Finalitzats els treballs de millora de 
l’entorn de l’Aula de la Natura

El Jardí Municipal obrirà el 2 de juliol

El conjunt del Prado-Rodriguillo prompte 
estarà en el catàleg de zones humides
de la Comunitat

El 30 d’abril va tindre lloc l’acte de signatura i lliurament de l’acta que recull les actuacions 
realitzades en l’Aula de la Natura en els últims mesos, amb l’objectiu de millorar la seguretat 
en tota l’àrea recreativa i reformar algunes de les instal·lacions que estaven deteriorades. 
En el moment de la signatura estaven presents l’alcalde Lázaro Azorín, la regidora de Medi 
Ambient, Silvia Verdú, i per altra banda de la Diputació Provincial, l’enginyer tècnic forestal 
Rubén Rodríguez.

Les obres van ser subvencionades per l’organisme provincial en 28.414,12 euros, assenya-
lant que entre les actuacions realitzades es troben el soterrament dels més de 30 metres de la 
línia elèctrica que creuen l’Aula de la Natura i la col·locació d’una caseta per a l’observatori de 
fauna, a més de la restitució de taules i bancs de fusta, així com diferents trams de barana amb 
la finalitat de millorar l’estètica i seguretat del recinte, entre altres, deixant-ho perfectament 
adaptat a les actuals normatives que regulen este tipus de recintes. 

El Diari Oficial de la Comunitat Valenciana va publicar el 20 d’abril l’inici de l’expedient 
de declaració com a espai protegit de l’aiguamoll del Prado-Rodriguillo, junt amb altres 
quatre zones humides de municipis de la Comunitat. Amb aquest objectiu, la Conselleria 
d’Infraestructures, Territori i Medi Ambient modificarà el Catàleg de Zones Humides de la 
Comunitat Valenciana, que fins ara contemplava 48 zones.

Des d’aleshores està obert un període de tres mesos perquè els ajuntaments presen-
ten documentació, observacions i suggerències per facilitar la delimitació provisional que 
figurarà al projecte de declaració que es sotmetrà a informació pública. El següent pas serà 
determinar l’aplicació de totes o algunes de les mesures cautelars previstes en la legislació 
vigent. 

Acostant el medi 
ambient als més 
xiquets

El tècnic municipal de medi ambient i diver-
sos voluntaris ambientals visitaren el 5 de 
juny l’Escola Infantil “La Cometa” per com-
memorar el Dia Mundial del Medi Ambient. 
Els xiquets alumnes d’este centre educatiu 
van tindre oportunitat de familiaritzar-se 
i perdre la por a espècies de fauna autòc-
tones com tortugues, granotes, gripaus o, 
fins i tot, una xiqueta serp d’aigua. Això sí, 
prèviament els mostraven unes titelles de 
drap que representaven a peixets com el 
“fartet”, o vistoses granotes d’ulls ixents, 
amb les que van disfrutar.

Un dia abans, les instal·lacions de l’Àrea 
de Medi Ambient van acollir un total de 40 
alumnes de 3r curs del C.P. Santa Catalina per 
conèixer i aprendre sobre el fartet, peix au-
tòcton que s’ha reintroduït en l’aiguamoll del 
Prado, gràcies a un projecte de recuperació 
desenvolupat pel consistori. L’activitat es va 
incloure en la XXIV Setmana Verda del centre 
escolar, enguany amb el lema “Sempre és el 
moment del Medi Ambient”. 

REPOSADES ALGUNES PLANTES DEL DIA DE L’ARBRE

En la segona quinzena d’abril es van dur a terme els treballs de 
reposició d’alguns dels exemplars que es plantaren en l’edició 
del Dia de l’Arbre de l’any 2014, molt prop de l’Aula de la Natura. 
Diverses causes propiciaren que la majoria de les espècies vegetals 
plantades no prosperaren, entre elles, l’extremada sequera i 
la no disponibilitat de la cisterna d’aigua per avaria, a més dels 
problemes d’erosió de la zona. Empleats municipals de l’Àrea de 
Medi Ambient (del programa de Foment d’empreament de Salari 
Jove) s’encarregaren d’estos treballs. 

MONITORS DEL VOLUNTARIAT AMBIENTAL 2015

Davant l’imminent inici d’una nova campanya de Voluntariat 
Ambiental al Pinós, l’Àrea de Medi Ambient ha portat a terme la 
selecció dels dos monitors ambientals que dirigiran i supervisaran 
les activitats dels voluntaris ambientals durant els mesos de juliol 
i agost. Amb aquest objectiu es va convocar un procés selectiu per  
optar a estos dos contractes en pràctiques, amb una remuneració 
de 650€/mes. Del 15 al 19 de juny es va obrir el termini de 
presentació de sol·licituds i el 23 de juny es va realitzar la selecció 
dels candidats admesos, valorant la seua experiència, currículum i 
una entrevista personal. 

El canvi d’empresa per a la recollida de residus en les pedanies també influeix en el que es 
refereix a la recollida gratuïta de mobles i eines (com per exemple electrodomèstics, objectes 
voluminosos...) en el municipi. Des de la Regidoria de Residus Sòlids Urbans, i per evitar confusions 
entre els ciutadans, s’informa dels telèfons que els veïns poden utilitzar per a estos serveis:

En el nucli urbà, la recollida la realitza Sapesa, i el número està en el calendari de recollida que 
es reparteix tots els anys. SAPESA: Telf: 965 472 821.

El que canvia és el de pedanies, que ho porta Fobesa, i el número està en les “pegatines” dels 
contenidors. FOBESA: Telf: 966 952 382. 

MAJOR SEGURETAT AL JARDÍ DEL 
CARRER GRAVINA
L’Ajuntament del Pinós està dotant de 
diferents elements de seguretat als parcs i 
jardins del nucli urbà. L’última actuació s’ha 
produït al jardí ubicat a la confluència dels 
carrers Gravina i Maestro Chapí, a l’antic 
solar on se celebrava la paella de la fira, 
a l’estar situat al costat del “badén” de 
Rico Lucas, una de les vies que suporta una 
intensitat important de trànsit.

Tot i estar limitada la velocitat a 30 
quilòmetres per hora, tota precaució és 
poca, i per tal motiu s’han col·locat unes 
tanques de seguretat envoltant part del 
perímetre del jardí, evitant que els xiquets 
i xiquetes isquen del recinte per on hi ha 
una major perillositat. 

ELS PINOSERS SEGUIM RECICLANT

Les xifres de reciclatge s’han mantés 
en el municipi durant 2014, arribant a 
reciclar un total de 245.246 kg de residus 
(un increment de l’1% respecte a 2013). 
Amb aquesta tasca de separar i reciclar la 
brossa que es genera a casa, els pinosers 
han estalviat a les arques municipals 12.500 
euros en el tractament de residus.

L’increment més destacable s’ha 
enregistrat en el vidre, pujant fins els 
109.910 kg, davant dels 99.240 reciclats en 
2013. Esta pujada del 10% fa que la mitjana 
es situe en els 14,34 kg per habitant, fet 
que situa al Pinós molt proper a la mitjana 
nacional, xifrada en 14,5 kg/habitant.

Estes són les dades recopilades per 
l’Àrea de Medi Ambient del Pinós:
 - Vidre: 109.910 Kg.
 - Paper-cartó: 56.520 kg
 - Envasos lleugers: 60.750 kg.
 - Roba: 17.836 kg
 - Piles: 230 kg 

SIGNATURA DE LA RECEPCIÓ DE LES OBRES

MILLORES EN ALTRES JARDINS
A finals d’abril es va portar a terme una actua-
ció de millora i rehabilitació dels jocs infantils 
instal·lats en el jardí “9 d’Octubre”, ubicat en el 
carrer 8 d’agost. Pel mal estat de conservació 
que presentava la fusta es va dotar d’una pin-
tura especial –no tòxica- a les diferents peces 
que composen els jocs. Les actuacions les va 
realitzar l’empresa FOBESA, amb cost zero per 
a l’Ajuntament.

Per altra banda, el consistori ha tornat a 
sol·licitar a la Diputació una subvenció per con-
dicionar el jardí de la Plaça Gabriel Miró, ubicat 
davant la Plaça Mare de Déu del Remei. 

Canvis en la recollida de mobles i eines
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EC: ¿Qué tal tus compañeros?
AJG: Son una de las cosas más importantes que 
tengo. He tenido la oportunidad de conocer a 
gente de todo el mundo, y me llevo muy buenos 
amigos. Es esto lo que te ayuda a abrir tu campo 
de visión con respecto a otras culturas y formas 
de ver la vida, que de no haber decidido recorrer 
este camino sé que no hubiera podido conocer.
EC: ¿Tuviste problemas con el idioma?
AJG: El inglés nunca ha sido uno de mis puntos 
fuertes en mi vida académica. Por ello, al principio 
entender el acento de un inglés nativo se hace un 
poco difícil, por lo que debes de perder el miedo 
a equivocarte, y así es como mejoras la fluidez, el 
vocabulario y el entendimiento. Mi cambio ha sido 
bastante notable después de tanto tiempo.

EC: ¿Recomendarías esta experiencia?
AJG: Por supuesto, viajar y perseguir lo que 
buscas deben de ser prioridades por las que 
pelear, y así seguir adelante consiguiendo las 
metas que te propongas.
EC: ¿Cómo nos ven a los españoles?
AJG: A los británicos les encanta España y los 
españoles. Nuestra comida, tradiciones y destinos 
turísticos son algunos de los puntos fuertes que 
les atraen a querer conocer un poco más nuestra 
forma de vivir y ver la vida.
EC: ¿En qué situación se encuentra ese país?
AJG: Actualmente, Reino Unido es uno de los 
países más ricos y con menor tasa de paro en  la 
Unión Europea.

Específicamente, Londres es una de las 
ciudades más caras del mundo, por lo que los 
sueldos y el nivel de vida es más alto, en lo que 
también juega un papel esencial la libra esterlina.
EC: ¿Es difícil encontrar trabajo actualmente?
AJG: No, pero debido a tanta emigración cada vez 

es un poquito más complicado, aunque no tiene 
nada que ver con España.

Las grandes ciudades como Londres están en 
continuo movimiento, lo que facilita encontrar un 
trabajo. Como consejo, cuanto mejor conozcas el 
idioma, más fácil será encontrarlo. 

Pinoseros  por  e l  mundo

Londres a través de 
ANTONIO JOSÉ 
GÁLVEZ

Nuevamente tenemos oportunidad de viajar hasta 
Londres, a través de El Cabeço y con las vivencias 
de un pinosero que hace unos años decidió irse 
hasta la capital del Reino Unido a buscarse un 
futuro. Antonio nos muestra cómo es la gran urbe 
por medio de las fotografías que nos ha remitido 
de algunos de sus rincones más conocidos.

La ciudad, bañada por el río Támesis, es una 
de las más cosmopolitas del mundo, y por ello 
nos cuenta que no le ha costado adaptarse a las 
costumbres londinenses.

El Cabeço: Gracias Antonio, por colaborar con 
nuestra sección. Cuéntanos ¿Por qué decidiste 
elegir ese destino?
Antonio José Gálvez: Siendo sincero, siempre 
me había llamado la atención viajar a Londres, 
pero no había sido mi destino prioritario. Dada la 
situación que está aconteciendo en España, somos 
muchos los jóvenes y no tan jóvenes que hemos 
decidido emigrar, en busca de oportunidades que 
no podemos encontrar en nuestro país.

En mi caso decidí viajar a Reino Unido, ya 
que era la mejor forma de aprender un idioma 
que es completamente necesario en el momento 
en el que vivimos, y un ingrediente esencial en mi 
formación profesional.
EC: ¿A qué te dedicas?
AJG: Después de acabar la carrera de Magisterio 
Musical, y complementarla con el Instituto 
Cervantes como profesor de español, decidí 
buscar un trabajo en el que pudiera practicar 
el idioma, a la par que interactuar con la gente 
nativa. Debido a ello, actualmente estoy en una 
cadena internacional de deportes muy conocida.

EC: ¿Cómo se lo tomaron en casa?
AJG: Al principio se asustaron un poco. Creo que 
es normal cuando alguien decide irse solo en 
busca de oportunidades, pero siempre he tenido 
el apoyo tanto de mi familia como de mis amigos. 
De hecho, he tenido la suerte de poder disfrutarlos 
en sus innumerables visitas.
EC: ¿Cómo es el nivel de vida donde resides 
ahora?
AJG: En general, el nivel de vida de Londres como 
capital europea es muy alto, por lo que todo es 
muy caro, teniendo en cuenta el cambio de la Libra 
al Euro. Actualmente resido en una zona tranquila, 
al lado de uno de los centros comerciales más 
grandes de Europa, y enfrente de la BBC Television 
Centre.
EC: Cuéntanos ¿cómo es tu día a día?
AJG: Aquí ningún día es igual a otro, y después 
de año y medio viviendo aquí puedo decir que es 
una de las mejores cosas que tiene Londres, nunca 
deja de sorprenderte.

Por lo general, los londinenses tienen una 
agenda muy apretada, y planean con mucha 
antelación sus planes futuros.

En el tiempo libre, una de mis prioridades es 
conocer sitios nuevos, y creedme que nunca dejas 
de conocer esta ciudad y todo lo que la compone.
EC: ¿Qué tal la comida?
AJG: Una de las comidas que más me han 
sorprendido es el desayuno, el clásico “english 
breakfast”, una comida muy potente, siempre 
compuesta de salchichas, huevos, frijoles, pan 
tostado, tomates y bacon. Tal atracón de buena 
mañana da fuerza hasta al más débil. Aun así, 
prefiero seguir con el típico desayuno español.

La cocina se funde en las diferentes culturas 
que componen la ciudad. La asiática es una de las 
más conocidas y degustadas, junto con la italiana, 
y ambas son siempre una buena opción de la 
mano de la española, ya que ésta última cuenta 
con muchísimos seguidores, gracias a la gran 
cantidad de restaurantes de tapas españolas que 
hay repartidos por la ciudad.

EC: ¿Qué es lo que más te gusta y que nos 
recomendarías?
AJG: Vivir en  Londres tiene muchos puntos fuertes. 
Su comunidad es completamente cosmopolita, aquí 
el que se aburre es porque quiere.

Aparte de la arquitectura característica, las 
zonas verdes y los parques son completamente de 
película. Personalmente creo que los más bonitos 
son los menos conocidos.
EC: ¿Qué extrañas de España? ¿Y de Pinoso?
AJG: Mi familia y mis amigos, sin duda alguna. 
Gracias a la tecnología, la distancia se hace 
más llevadera. El tiempo, éste es uno de los 
puntos fuertes de España, y de los que Londres 
precisamente carece.

Como pinosero, una de las cosas que más 
echo en falta son festividades dadas como la Feria 
de Pinoso y el Villazgo. La gastronomía en todos 
sus ámbitos, y en especial los productos de la 
“Carnicería Santa Catalina”, de la cual, siempre que 
hago una escapada al pueblo, mi tía se encarga de 
que me traiga lo que aquí no se encuentra.

p p
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PATRIMONI
ACTUACIONS MUSICALS

BIBLIOTECA PÚBLICA “MAXI BANEGAS”

INICIATIVES TEATRALS

Noves gestions per 
a posar en valor 
els Petroglifs de La 
Centenera

Guillermo Mondéjar,
un valor en alça

Fi de curs per a
“Monte de la Sal”

Senzill i brillant lliurament de premis literaris

Cinema amb nom pinoser

En juliol, Festival de 
Teatre Grecollatí

Taules, d’enhorabona

Jornades sobre 
construccions en 
pedra seca

Exposició “El 
carxe territori de 
frontera”

Subvencions de Diputació en matèria cultural

Publicació sobre el 
75 aniversari de la 
guerra civil

El 28 d’abril va visitar El Pinós el tècnic 
d’arqueologia de la Direcció General de 
Patrimoni Cultural de la Generalitat, José 
Antonio López, mantenint una reunió tèc-
nica amb l’edil de Cultura, Silvia Verdú, i 
els tècnics municipals Clara Isabel Pérez i 
Eva Jara, sobre l’assessorament en les lí-
nies d’actuació i subvencions que permeten 
l’estudi i posada en valor dels Petroglifs de 
La Centenera, declarats Patrimoni Mundial 
de l’Art Rupestre des de 2010 i inclosos en 
l’Inventari General de Patrimoni Cultural 
Valencià. També es va interessar per conèi-
xer l’estat de conservació de la Torre del 
Rellotge o la recent intervenció a la Casa de 
Don Pedro. 

La Unió Lírica és pedrera de grans músics, 
com Guillermo Mondéjar, excel·lent pia-
nista que estos últims mesos ha oferit dos 
magnífics concerts, com el que va prota-
gonitzar el 16 de maig amb Cristina Amo-
rós, companya del Conservatori Superior 
de Música d’Alacant, o el més recent, el 21 
de juny, amb Andrea Costa Costa (flauta) i 
Coro Hernández Rodríguez (violoncel). 

L’agrupació cultural va portar a terme dos 
festivals per tancar el curs en les seues 
diferents escoles. D’una banda, el 29 de 
maig es va celebrar al Jardí Maxi Banegas 
el festival fi de curs de l’escola de balls 
regionals i castanyoles. Un dia després, a 
benefici de l’Associació “RESPIR” de Fami-
liars de Malalts d’Alzheimer, van celebrar 
el festival fi de curs dels alumnes de cant 
i guitarra. 

Amb absència de discursos de representants 
municipals per coincidir en la jornada de re-
flexió, el dissabte 23 de maig es lliuraven els 
premis del VII Concurs de Narrativa Curta i 
del XVIII Certamen de Poesia Maxi Banegas. 
L’acte, organizat por las Regidories de Cultura 
y Joventut, es va celebrar al pati central del 
Centre Cultural “El Pinós”, i que va tindre com 
a introducció l’espectacle “Música i Poesía”, 
del grup “Evoéh”, que estava subvencionat 
per la Diputació. L’acte va incloure la lectura 
dels dos primers premis de cada certamen.

Els presentadors, Javier Monzó i Belén Jara, 
van lliurar els premis als guanyadors del VII Con-

curs de Narrativa Curta: Andrea Pérez Azorín, 
amb “Tiempo sin rumbo”, primer premi en la 
categoria de jóvens menors de 18 anys, mentres 
que els accèssits de 50 euros van ser per “Cam-
bio de identidad” d’Ana Rico Martínez, i “Hogar es 
donde tu corazón está” d’Amanda de Craecker.

Pel que fa al XVIII Certamen de Poesia 
Maxi Banegas, en la Categoria General, el pri-
mer premi (1.100 euros i placa) va ser per al 
poema titulat “Las pinzas de la ropa cuando 
tiendes” d’Amando García Nuño, de Madrid. El 
segon premi (500 euros i placa) va ser per 
“La luz y el tiempo” de Ricardo Bermejo Álva-
rez, de San Fernando de Cadis.

En la Categoria Especial Jóvens (entre 12 i 
18 anys) es van lliurar dos premis de 100 euros 
i placa commemorativa a Mª Jesús Rocamora 
Ballestero, pels seus poemes “La Muñeca de 
trapo” i “La Luna y el Niño”, i a Andrea Pérez 
Azorín per “Siempre, por siempre”. Ambdues 
són alumnes de l’IES del Pinós.

Enguany, pensant en els més jóvens, com 
a preàmbul al lliurament de premis es va ce-
lebrar al matí un recital músicpoètic infantil 
titulat “Un parell de sabates”, espectacle ple 
de poesia i contes de diferents autors, ame-
nitzats en directe amb música de guitarra i 
trucs de màgia interactiva. 

Un Dia del Llibre diferent
L’institut del Pinós va estar present en-
guany a les commemoracions del Dia Inter-
nacional del Llibre, el 23 d’abril. Al matí, els 
alumnes van commemorar l’efemèride amb 
lectures de poemes i música en directe a 
l’antiga Casa de Cultura. A la vesprada van 
ser els professors els que van participar 
en l’acte organitzat pel Club de Lectura i la 
Biblioteca “Maxi Banegas”, amb una lectura 
dramatitzada titulada “Indicios de teatrali-
dad en la segunda parte de Don Quijote”, al 
Centre Cultural “El Pinós”.

Èxit en la celebració de la 
Festa del Llibre
L’esdeveniment va tindre lloc el 18 d’abril 
al pati del Centre Cultural, participant prop 
d’un centenar de xiquets i xiquetes en di-
versos tallers i un contacontes basat en els 
contes de l’escriptor italià Rodari. A més hi 
havia intercanvi de llibres i un sorteig entre 
els participants del concurs d’aparadorisme 
amb Meldo com a protagonista.

Acció de lectura col·lectiva
La Biblioteca “Maxi Banegas” és punt oficial 
de #Mandarache BOOKMOB, premis que or-

ganitza la biblioteca de Cartagena per fo-
mentar la lectura, i el 3 de juny, durant 15 
minuts, una trentena de pinosers van poder 
gaudir del plaer de llegir, en una activitat 
col·lectiva que es va dur a terme a les por-
tes del Centre Cultural “El Pinós”.

25 anys d’animació a la lectura
Del 27 d’abril al 5 de maig, el Centre Cultu-
ral “El Pinós” va celebrar la XXV Setmana 
d’Animació a la Lectura, dedicada enguany 
a l’escriptor Rodari, al 96 aniversari del seu 
naixement. Els alumnes dels col·legis San 
Antón i Santa Catalina van acudir a un Cen-
tre Cultural perfectament decorat, partici-
pant en la teatralització dels seus contes.

La biblioteca convoca 
concursos de lectura i 
fotografia
Els dos concursos, convocats per la Regido-
ria de Cultura i Joventut i la Biblioteca Pú-
blica Municipal estan destinats als alumnes 
dels centres educatius del Pinós.

El titulat “Llig i aniràs a la Fira” està di-
rigit als alumnes dels tres cicles d’educació 
primària. Del 5 de juny al 24 de juliol, en 
retornar un llibre en préstec omplint una 

cartilla amb les dades del llibre llegit, títol, 
autor, almenys dos personatges i el tema. Hi 
haurà dos premis per categoria: un diploma 
i 25 euros en metàl·lic per gaudir a la Fira i 
Festes de Pinós 2015.

El de fotografia “On lliges tu?” està di-
rigit als alumnes d’ESO i Batxiller. El tema 
estarà relacionat amb les múltiples face-
tes de la lectura: lúdica, individual, social 
o col·lectiva. Les fotografies, un màxim de 
dos per concursant, s’enviaran al correu 
electrònic bibliopinoso@hotmail.com fins al 
23 de juliol. Cada categoria tindrà dos pre-
mis de 50 i 30 euros per gaudir a la Fira i 
Festes 2015.

Les bases es poden consultar al web 
municipal www.pinoso.org.

Horaris d’estiu dels serveis 
de la Biblioteca Municipal 
“Maxi Banegas”
· BIBLIOTECA “MAXI BANEGAS”
 (dilluns a divendres)
 De 9:00 a 14:00 h. - De 17:00 a 20:30 h.
· BIBLIOTECA D’ESTIU
 (piscines municipals)
 De 17:00 a 20:00 h. (de l’1 al 30 de Juliol)
· SALA D’ESTUDIS De 15:30 a 21:30 h.

El passat 19 de maig, el pinoser Javier Monzó va presentar el seu curt “Quasi(a)modo” 
en la secció oficial de la 7a Muestra de Cortometrajes Alicantinos, esdeveniment on van 
participar 21 realitzadors nascuts o establits a la nostra província. Les projeccions es 
van oferir al complex cultural Las Cigarreras d’Alacant. D’altra banda, “Comala, Comala” 
és el títol del nou curtmetratge documental del pinoser Fran Ruvira, que es va presentar 
per primera vegada al nostre país dins la secció oficial de Documenta Madrid ‘15. Es tracta 
d’un projecte en forma de viatge a la frontera d’Alacant i Múrcia a la recerca de les ruïnes 
de Comala, xicotet llogaret que comparteix nom amb el poble fictici de la novel·la “Pedro 
Páramo” de Juan Rulfo. 

Durant els primers tres caps de setmana 
del mes de juliol es durà a terme, a la 
pedrera restaurada l’Aula de la Natura i 
el parc de Santa Catalina, el Festival de 
Teatre Grecollatí El Pinós, amb la repre-
sentació de tres obres clàssiques: “Edipo 
Rey” i “Edip en Colono” de Sòfocles, i la 
comèdia de Plauto “Miles Gloriosus”, a 
càrrec de la companyia Saineters (obra 
en valencià).

Una de les novetats d’enguany és la 
possibilitat de sopar al mateix parc de Santa 
Catalina, coordinat per l’Associació Gas-
tronòmica del Pinós. El preu de cada funció 
és de 10 euros (7 si és anticipada), i s’han es-
tablit abonaments per a les 3 funcions. Les 
reserves es poden fer al telèfon 965478329 
(per les vesprades), o bé al correu electrònic 
festivalcantera@gmail.com. 

“Annie”, el musical que Taules Teatre 
va estrenar les passades festes nada-
lenques, pujarà a l’escenari del Teatre 
Principal d’Alacant el proper 11 de set-
embre. A més, amb “El chico de la última 
fila”, el grup pinoser va rebre el premi a 
la millor representació del Certamen Na-
cional de Teatre de San Pedro del Pinatar. 
En l’actualitat, més de cinquanta persones 
participen en diferents muntatges que 
Taules Teatre porta de gira. 

A la VIII Trobada d’estudi per a la preservació 
del patrimoni de pedra seca als territoris de 
parla catalana, celebrada a Calaceite (Terol), 
van participar Imma Garrigós (arqueòloga i 
investigadora) i Clara Isabel Pérez (tècnic 
d’arxiu i biblioteca de l’Ajuntament del Pinós). 
A les jornades van  presentar una comunicació 
títulada “Aproximació als cucos del Pinós -Vina-
lopó Mitjà, Alacant-. Un Exemple de construcció 
del paisatge”, centrada en els cucos dels parat-
ges del Toscar i la Centenera. 

Les parets de l’antiga Casa de Cultura acu-
llen, de forma permanent, els panells infor-
matius d’aquesta exposició, nascuda amb 
motiu del rodatge de la pel·lícula “Orson 
West”, del pinoser Fran Ruvira. L’exposició 
serveix com a punt de partida per a un futur 
Centre d’Interpretació del Carxe. 

A més, la Diputació subvencionarà amb 
125.000 euros les activitats juvenils de 
113 municipis, entre ells El Pinós. Són 
ajudes destinades a activitats lúdi-
ques, tallers de formació, trobades 
musicals, conferències i assessoria 
juvenil i laboral, entre altres. 

El 7 de maig es va presentar al Centre Cul-
tural “El Pinós” l’última edició de la revista 
anual del Centre d’Estudis Locals del Vina-
lopó (CEL), que enguany porta com a títol 
TESTIMONIS DE PEDRA, 75 ANYS DESPRÉS 
DE LA GUERRA CIVIL. Un ampli dossier de-
dicat a la història i al patrimoni originat a la 
comarca després del conflicte bèl·lic, on es 
nomena al Pinós en una col·laboració sobre 
les colònies escolars. 

ENTE SUBVENCIONAT QUANTIA DE L’AJUDA ORGANISME QUE SUBVENCIONA MOTIU DE L’AJUDA

Regidories de Cultura i Joventut 5.500 euros Diputació d’Alacant Activitats de Carnestoltes

Soc. Unión Lírica Pinosense 2.300 euros Diputació d’Alacant
Participació en la XX edició de 

“Música als Pobles”
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eEfemérideVeus d’un Poblev

Esta vegada ens hem apropat a la vivenda del ca-
rrer Luis Salinas on resideix José María Vidal Mar-
huenda amb la seua filla “Mercedín”. En l’actualitat, 
José María té 86 anys, i conserva una memòria molt 
àgil, oferint-nos un fum de dades sobre personatges 
del poble, la nostra història, o de les seues aficions.

El Cabeço: Moltes gràcies José María per obrir-li 
sa casa a El Cabeço.
José María Vidal: Agraït a vosaltres, que heu vingut 
a visitar-me.
E.C.: Comencem pel principi. Quan va nàixer i en 
quin racó del Pinós?
J.M.V.: Vaig vindre al món en una casa junt al badén, 
que feia cantó amb el carrer que baixa del cinema 
(que ara es diu Infanta Cristina). Vaig nàixer el dia 1 
de febrer de l’any 1918 i sóc fill de Luís i Remedios, 
encara que mon pare va faltar quan jo tenia 8 anys.
E.C.: Amb això, la seua infància i joventut serien 
prou difícils?
J.M.V.: Ja ho crec. Estant sols ma mare i jo, vaig 
seguir anant a escola dos anys més i em vaig posar 
a treballar. Ma mare brodava i feia el que podia per 
poder menjar els dos. Malgrat això, només he viscut 
quatre anys de lloguer, a una casa que estava junt a 
“la bodega de Pausides”, fins que vaig comprar una 
casa al carrer “del Punxó” (el carrer Pedro Martínez), 
adquirint la tenda de Peret, just on donen les escale-
retes del carrer Centro.
E.C.: Té una foto de la primera banda de música 
de la Societat “Unió Lírica Pinosense”?
J.M.V.: Sí, és de 1931, i en ella estic jo, l’únic que 
continua en vida. Em cridaren quan es va formar la 
societat en maig de l’any 1929 i l’ajuntament va donar 
suport al projecte, comprometent-se a pagar-li el 
sou al mestre si els socis aportaven els diners per 
posar en marxa la societat, els que menys 50 cèn-
tims i altres 1, 2 o 3 pessetes, depenent de les seues 
possibilitats. Contractaren de mestre a Luís Almodó-
var Rebagliato, que era d’Asp, i van fer un ban per 
apuntar als jòvens del poble. Recorde que cada músic 
tenia un número assignat i jo era el núm. 7.
E.C.: Eixa afició musical també el portaria a for-
mar part de l’Orquestra Tureskan?
J.M.V.: L’orquestra es va formar després de la gue-
rra i la fundàrem nou persones. El cap era Juanito el 
de la Pigua, a qui se li va ocórrer el nom, i en 1940 

es compraren els instruments, donat que primer 
usàvem instruments de la banda, però els músics 
van enfadar-se, perquè nosaltres cobràvem les ac-
tuacions i a ells no els pagaven res.
E.C.: Fins quan va estar lligat a la música?
J.M.V.: Vaig deixar de ser músic en els anys 70, però 
estic content que els meus néts i besnéts hagen 
sigut músics també. Pel que fa a la Tureskan, en 1960 
m’ho vaig deixar perquè el negoci anava creixent i 
calia dedicar-li cada vegada més temps.
E.C.: Parlem ara de l’altre José María Vidal, el 
fuster?
J.M.V.: Vaig començar a treballar a un taller de fus-
teria per l’octubre de l’any 1929 i em pagaven 3 pes-
setes setmanals. Recorde que tornava de veremar 
i ma mare li va comentar a una veïna que si tenien 
algun treball per a mi. Des d’eixe moment, vaig estar 
29 anys a la fusteria, amb tres germans i son pare, 
la família dels “Candelarios”.
E.C.: Arriba l’època difícil de la guerra i vostè, 
com va viure aquells anys?
J.M.V.: Em van mobilitzar, encara que a la meua 
brigada van decidir crear una banda i vaig entrar en 
ella, això sí, aportant el meu instrument, que li vaig 
demanar a la banda. En el Nadal de 1938 a principis 
de 1939. Recorde que la nit que va acabar la gue-
rra, el 28 de març, vaig canviar la maleta per quinze 
“chuscos” de pa, però l’instrument va tornar al Pinós 
en perfectes condicions. Anys després, quan van cri-
dar quintes, per ser fill de viuda em vaig lliurar de 
fer la mili.
E.C.: Parlem dels anys posteriors.
J.M.V.: En acabar el conflicte em van donar feina a 
la bodega, descarregant raïm, i en obrir el sindicat 
per cremar la brisa, on vaig estar treballant fins que 
vaig tornar al taller fuster. Guanyava poc, però es-
tava molt a gust amb eixa família i ells es van portar 
molt bé amb mi. A més, quan teníem actuació de la 
Tureskan o de la banda em donaven permís. Quan 
vaig muntar el meu propi negoci de fusteria seguíem 
en contacte, i em cridaven quan algú d’ells estava 
malament i volia acomiadar-se de mi.
E.C.: En eixos anys va ser quan es va casar?
J.M.V.: El 4 de setembre de 1946 vaig contraure ma-
trimoni amb Mercedes Verdú Ferriz i ho celebràrem 
a “La Peña”. Havíem sigut novios quatre anys, i a 
ella la vaig conèixer gràcies a la meua amistat amb 
Demetrio el de la ferreteria i la seua dona, que era 
amiga seua. Mercedes era filla d’Olegario “el Co-
rreger” i treballava ací enfront (a la casa de la “Tia 
Cotoña”). La música va tocar a la nostra boda, i això 
que el dia 5 tocava a les festes de Villena. Allí vam 
passar quinze dies amb uns familiars. No teníem di-
ners per a fer un viatge. Quan em vaig casar encara 
vivia al Bario, i de seguida ens n’anàrem a viure al 
carrer “del Puntxó”, on naixerien els meus fills Mer-
cedín i José Luis.
EC: Quan començà amb el seu negoci propi?
JMV: En un moment en que faltava feina vaig deci-
dir muntar un talleret, que després es convertiria en 
la meua pròpia empresa. Ens en vingueren a viure 

ací, compràrem dues cases prou estretes i en vam 
fer una ben gran, i a la part darrera vaig muntar el 
treballador. Amb el temps la cosa va anar a més i 
vaig tindre taller al Bario i més tard junt al Passeig. 
Puc dir que la millor època va ser als anys 60 i 70, 
quan vaig guanyar molts diners, sobretot a Alacant, 
on es construïen molts pisos i apartaments. Ací tots 
els fusters teníem feina gràcies a la demanda que 
arribava de les ciutats de la costa. De totes formes, 
he lluitat molt, i el més important, ningú pot dir que 
haja tingut deutes.
EC: Però també va tindre una experiència fora 
d’Espanya. Cóm va ser això?
JMV: Manuel Durà i jo anàrem uns dos mesos a 
França, a Toulouse, i allí em feren encarregat d’un 
taller de fusteria on també treballaven francesos i 
italians. Però quan l’amo em va proposar quedar-
me i fer-me contracte, jo vaig renunciar, perquè em 
reclamava la Tureskan, ja que teníem actuacions 
contractades.
E.C.: Què recorda del Pinós d’abans?
J.M.V.: El “Paseo” no estava com ara. La carretera 
era molt estreta i als costats hi havia arbres molt 
grans donant ombra a una zona molt transitada 
sempre i sense asfaltar. Recorde que hi havia una 
gasolinera a l’encreuament amb la carretera de Ju-
milla, primer dins d’una casa, amb el perill que això 
suposava, i més tard es va col·locar un sortidor al 
carrer. I prop disposaven d’un ample local en el qual 
també es netejaven cotxes i altres vehicles. També 
recorde que el taller “dels Candelarios”, on vaig tre-
ballar tant temps, estava junt al badén.
E.C.: Continua eixint?
J.M.V.: De tant en tant solc eixir a la Plaça del Molí, 
sobretot quan fa bon temps, i també tinc el costum 
d’anar-me’n de vegades amb el meu fill al taller... per 
a no perdre el contacte amb el que ha sigut la meua 
vida dedicada a la fusteria.

José María està molt orgullós de la seua família. 
Pare de Mercedín i José Luis, té quatre néts, que són 
Encarni, Mª Reme, Vicente i Raquel; i tres besnéts, 
que els diuen Álvaro, Irene i Paula. Per a ell es una 
satisfacció que tots ells hagen seguit amb la música. 
A sa casa conserva molts records de la seua afició 
musical i professional, com poemes o diplomes dels 
seus néts, el diploma que li va atorgar la UDP a Be-
nidorm quan tenia 90 anys, i fotografies històriques 
de la Unió Lírica i la Tureskan. 

JOSÉ MARÍA VIDAL MARHUENDA
APASSIONAT PEL SEU TREBALL I PER LA MÚSICA AMB ELS SEUS BESNÉTS

AMB LA SEUA DONA I ELS NETS

75 años de la llegada de la actual 
imagen de la Virgen del Remedio

Este 2015 se cumple el 75 aniversario de la lle-
gada a Pinoso de la imagen actual de la Patrona 
de Pinoso, la Santísima Virgen del Remedio, sa-
lida de la gubia del escultor Enrique Bellido en 
el año 1940.

Para conmemorar la efeméride, su Cofradía 
llevó a cabo una serie de actividades que tuvie-
ron lugar los días 19 y 20 de junio.

En la tarde-noche del viernes 19 se celebró 
una misa de aniversario, tras la cual se llevó a 
cabo un concierto serenata en honor a Nuestra 
Señora, cargo Adrià Albert al piano y la soprano 
María Mateo bajo la dirección de Francisco Asensi, 
director del Coro Parroquial.

Un día después, el sábado 20 de junio, se 
llevó a cabo una romería extraordinaria con la 
imagen de la Virgen del Remedio portada en 
andas, que recorrió buena parte del barrio de 
Santa Catalina, con parada especial junto al 
“pouet”, rememorando el lugar donde fue des-
truida la imagen anterior y donde entró en Pi-
noso la actual un 4 de agosto del año 1940. Al 
llegar a la calle López Seva la romería realizó 
el recorrido tradicional de la ofrenda, hasta lle-
gar al parking del ayuntamiento, donde se había 
preparado un altar para celebrar la Santa Misa.

La romería contó con la participación ex-
traordinaria de la “Nova Muixeranga d’Algemesí”, 
cuyos miembros fueron alzando sus torres 
humanas ante la Patrona de Pinoso en varios 
puntos del recorrido, la banda de música “Unión 
Lírica Pinosense” también acompañó a la comi-
tiva interpretando notas y partituras de fiesta.

A su llegada al parking del ayuntamiento se 
ofició la Solemne Eucaristía del Aniversario, en 
la que también tomaron parte la “Nova Muixe-
ranga d’Algemesí”, la “Unión Lírica Pinosense” y 
el Coro Parroquial “San Pedro Apóstol”. 
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Les festes del Pinós ja tenen noves reines major i infantil. Van ser 
triades per un jurat en la gala celebrada el diumenge 14 de juny al pàr-
quing de l’ajuntament, i sobre un escenari de 18 metres dedicat a la 
primavera i una passarel·la en forma de T. Per ella van anar accedint 
a l’escenari les protagonistes de la nit, i en dues pantalles es van pro-
jectar uns vídeos elaborats pels Mitjans de Comunicació Municipals. 
Prop de 800 persones van presenciar la gala, que s’iniciava amb un 
esquetx teatral, després del qual, un ballet es va encarregar d’estendre 
la catifa vermella sobre la passarel·la.

Entre el públic assistent destacar la presència 
dels Veremadors Majors i Infantils de Jumilla, amb 
el president de la federació de penyes. També 
Yecla va voler acompanyar les representants fes-
teres del Pinós amb el president i la reina de les 
festes de primavera. La veïna localitat d’Algueña 
va estar representada per la seua reina de fes-
tes i una dama d’honor. Igualment ressenyar la 
presència de l’alcalde de La Romana i de dos re-
gidors de Monòver. I, cóm no, també es trobaven 
les representants de les festes de Santa Catalina, 
les dels nostres majors, pedanis, i els edils de la 
nova Corporació Municipal.

Una projecció en pantalla va recordar a les 
xiquetes i jòvens que han representat a tots 
els pinosers durant tot un any, les dames i rei-
nes de 2014, que van accedir a l’escenari des 
de diversos racons, però seria una presència 
efímera, ja que poc després, els presentadors 
de l’acte, Luri Poveda i Reme Pitarch, van anar 
cridant-les una a una per a que prengueren el 
seu lloc al flanc esquerre de l’escenari.

Una altra projecció va rememorar la his-
tòria de la Fira i Festes, a través d’antigues 
fotografies, i evocant records d’unes celebra-
cions que han anat evolucionant amb els anys.

Després del vídeo arribava el moment de 
que accediren a l’escenari les candidates infan-

tils i majors d’enguany, totes elles guapíssimes i elegants. Una vegada 
totes elles damunt l’escenari, els presentadors van animar als mem-
bres del jurat a anar-se’n a deliberar.

Entre tant, un grup de joves va oferir un ball mentre a les pantalles 
es projectaven imatges aèries del Pinós, previ al moment més emotiu 
de l’acte, quan l’alcalde Lázaro Azorín pujava a l’escenari per dirigir-se 
al públic i a les vint xiquetes i senyoretes, però sobre tot per agrair a 
Elisa Santiago el seu treball al capdavant de la Regidoria de Festes, 

fent que pujaren a l’escenari les reines infantils i majors de les festes 
del Pinós des de l’any 2011 a 2014, canviant el decorat de l’escenari i 
apareixent l’efígie de totes elles.

Elisa Santiago va agrair el detall emocionada, ja que aquest era el 
seu últim acte com a regidora de Festes, en anunciar l’alcalde que en 
aquesta legislatura assumiria el càrrec César Pérez Cascales. La regi-
dora va oferir-se a ajudar al seu company en tot allò que necessite, i es 
va mostrar encantada per estar envoltada de tanta bellesa.

Després de les seues paraules, la secretària del jurat, Tere Luz 
Verdú, va entregar a l’alcalde els sobres amb els noms de les noves 
reines. Elisa Santiago va encarregar-se de pronunciar el de la reina 
infantil 2015, Nayara Pérez Calpena, qui al principi no sabia com re-

accionar i de seguida va ser felicitada per les seues companyes de 
cort d’honor, Aidnhara Garis Pérez, Amelia Sanchís Galiana, Gisela 
Rodríguez Tárraga i Amalia Cantó Palazón.

A continuació, l’Alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, va revelar qui 
serà coronada en l’avantsala de les festes com a reina major, la 
senyoreta Sherezade Garis Pérez, qui va esclatar en alegria, sent 
felicitada efusivament per les seues companyes i amigues de la cort 
d’honor major, Nerea Cortés Sogorb , Amanda Calpena Martínez, Bár-
bara García Ruvira, i Alba Martínez Oliver.

Totes elles ja han viscut eixa nit especial, però segur que ho será 
encara més la gala de coronació, que tindrà lloc la nit del dissabte 25 
de juliol.

rElecció de Reines 2015r Elecció de Reines 2015

Nayara Pérez i Sherezade Garis, reines de la 
Fira i Festes del Pinós 2015

Andrea Pastor Vigueras
Dama d’honor sortint

Claudia Nicolás Gil
Dama d’honor infantil sortint

Judith Sánchez Mallebrera
Dama d’honor infantil sortint

Marina del Remei Monzó Graciá
Dama d’honor sortint

Marta Cabrera Torres
Dama d’honor infantil sortint

Miriam Vigueras Sáez
Dama d’honor sortint

Raquel Abellán Rodenas  
Reina Festes 2014

Inés Lei Graciá Falcó
Reina Infantil Festes 2014

Rocío Navarro Amorós
Dama d’honor infantil sortint

Verónica Leal Vigueras
Dama d’honor sortint

Reines Infantils, Blanca Micó (2011) - Raquel  Roadriguez (2012)
Elena Azorín (2013)

Reines Infantils i Majors 2014 i 2015 amb Elisa Santiago i Lázaro Azorín

Sherezade Garis Pérez, Reina Major 2015 Nayara Pérez Calpena, Reina Infantil 2015

Cort d’honor Fira i Festes 2015

Reines Majors, Elena Pérez (2013), Juliette Albert (2012), Marina Rico (2011)
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El 21 de maig es va portar a terme un càlid homenatge a Emilio 
Martínez Sáez, alcalde del Pinós en l’etapa 1995-2000, en el dia en 
el que es complia el XV aniversari de la seua mort. Tres col·lectius 
locals, Associació Espanyola contra el Càncer, Societat “Unión Lí-
rica Pinosense” i Coro Parroquial “San Pedro Apóstol”, van con-
tribuir a recordar la seua figura. L’acte va tindre lloc al Cementeri 
Municipal, on familiars, amics, membres de la Corporació Municipal i 
d’altres en les quals Emilio va estar present com a Alcalde i Regidor, 

es van sumar a un acte que va congregar a 
desenes de persones, entre elles la primera 
tinent d’alcalde d’Alacant, en eixos moments, 
Marta García.
Després d’obrir l’acte el Coro Parroquial, 
Paqui Nohales, en nom de l’Associació con-
tra el Càncer, es va dirigir al públic destacant 
que ell va ser l’impulsor d’esta associació 
local, i el seu fill Emilio José Martínez, en re-
presentació de la família, va recordar al seu 
pare com una persona preocupada per fer fe-
liços als seus veïns. Per altra banda, l’alcalde 
Lázaro Azorín va destacar que és important 
recordar a persones com Emilio i tots els ob-
jectius que va aconseguir com alcalde.
La música de banda, que tant li agradava, 
també va voler estar present en l’acte i su-

mar-se a l’homenatge de la persona que va aconseguir que la Socie-
tat Unión Lírica  Pinosense cedira el seu pasdoble “Viva Pinoso y su 
Banda” al poble del Pinós perquè es convertira en himne oficial de la 
Vila. Un solo de trompeta “Ave María” tancava el respons en la seua 
memòria, l’acte va continuar amb una ofrena floral.
El rector Manuel Llopis va tancar el torn d’intervencions oferint unes 
emotives paraules abans d’abocar aigua beneïda derramada sobre la 
seua tomba. 

sSocietat

Nuestros Servicios:

- Fisioterapia personalizada

- Tratamiento global y sintomático

- Estudio biomecánico y plantillas

- Servicio de quiropodología integral

- Técnicas de adelgazamiento

- 3ª edad, deportiva, infantil y embarazadas

- Traumatología general e infantil

- Problemas de columna y articulaciones

Av.  Pa b l o  I g l e s i a s  N º 1 - B   P I N O S O  ( A l i c a n t e )

www.pablocarrillofisioterapia.com

626 147 673 / 966 187 787

FISIOTERAPIA

PODOLOGÍA

NUTRICIÓN

TRAUMATOLOGÍA

Integral

Especializada
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Encara que hi han diverses plaques distribuïdes pel casc urbà, en aquesta ocasió 
hem tingut no encertants i persones que han reconegut que la placa que bus-
càvem estava situada a la Plaça del Molí. Enhorabona al guanyador!!!

Estem en època de festes a les pedanies i paratges. En aquesta ocasió volem 
que endevineu el lloc on es va commemorar la vinguda de la Mare de Deu de Fátima 
Peregrina de Portugal al Pinós, una efemèride que ocorria el 4 d’agost de 1948. 
Recorda que per a participar hauràs d’enviar-nos una fotografia on aparegues tu i el 
lloc que et proposem (dient-nos en quin carrer està) al nostre correu radiopinoso@
gmail.com, o portar-la personalment als nostres estudis de Radio Pinós, indicant-
nos nom, cognoms i telèfon.

Entre els encertants sortejarem una impressora multifunció Canon, gracies a 
l’empresa local Informàtica El Pinós. El nom del guanyador serà publicat al pròxim 
Butlletí El Cabeço. Data màxima per a rebre les vostres fotografies: 17 de juliol.c
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s EL GUANYADOR DEL CONCURS ÉS RAÚL CASTILLO

NO ENCERTANTS:

El Pinós recorda a Emilio Martínez Sáez

SOLIDARIS AMB PERÚ

El 20 de maig va partir cap a Catral un 
nou carregament d’ajuda humanitària de 
Cáritas Diocesana del Pinós, gràcies a les 
aportacions de roba, material i aliments 
donats pels  veïns per a ser destinat a 
Casma, Perú, a la Diòcesi de Chimbote. 
L’Ajuntament del Pinós va col·laborar en 
el transport des del Pinós fins a Catral. 

PARTICIPATIU ESMORZAR 
SOLIDARI

Amb l’objectiu de recollir fons per a 
ajudar a les persones més necessitades, 
Caritas Parroquial va celebrar el 23 
de maig el seu tradicional esmorzar, 
participant els jòvens de confirmació, 
catequistes i membres de Cáritas, que 
elaboraren bunyols, coques a la pala, 
pizzes, acompanyades amb xocolate 
o cafè per ser degustades per un gran 
nombre de veïns del Pinós, que aportaren 
un total de 373 euros. 

CREU ROJA REALITZA CURSOS 
SOBRE NOVES TECNOLOGIES I 
DEFENSA PERSONAL

Per a aquelles persones majors amb 
ganes de conèixer les noves tecnologies, 
en abril i maig, des de Creu Roja del 
Pinós-Alguenya, es van portar a terme 
dos cursos completament gratuïts 
d’ordinador i xarxes socials, i d’ús de 
mòbils i smartphones. Per altra banda, 
el diumenge 31 de maig es va realizar un 
curs de defensa personal per a dones, 
completament gratuït, impartit pel 
president de la Federació Alacantina 
de Karate Shihan, Francisco González. 
Davant la bona acollida, Creu Roja 
confirma que seguirà realitzant este curs 
cada any. 

ELS NOSTRES MAJORS
VIATJAREN A MADRID

A mitjans d’abril, 36 membres del 
col·lectiu de la Tercera Edat del Pinós, 
van realitzar un viatge cultural a Madrid, 
acompanyats per l’alcalde Lázaro 
Azorín en les seues visites guiades al 
Palau Reial i al Teatre Reial, van poder 
contemplar el canvi de guàrdia, i al 
Congrés dels Diputats, van conéixer 
vàries dependències i van mantenir una 
trobada amb el president del Congrés, 
Jesús Posadas, i amb altres diputats. 

CANDE POVEDA, NOVA
MISS AMES DE CASA

Va ser elegida el 12 de juny, en el transcurs 
del sopar amb el que va concloure una 
intensa jornada, en la que “l’Associació 
d’Ames del Pinós” també va realizar 
una missa en memòria de totes les 
sòcies difuntes, i en honor al seu patró, 
el Sagrado Corazón de Jesús. Més d’un 
centenar de sòcies assistiren als actes, i 
entre elles Cande Poveda, elegida “Miss 
Ames de Casa 2015”, que no podia ocultar 
sentir-se molt contenta i sorpresa per 
haver sigut elegida i intentarà estar a 
l’altura del seu càrrec. 

Per altra banda, el 4 de juny, diferents 
membres de la junta directiva assistiren 
en Benidorm a la XXIV Jornada Provincial 
de Directives ‘Mujer, coeducación y 
autoestima’, dirigida a directives de les 
diferents associacions locals. 

PUBLIC
IDAD
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sSetmana Salut

La Junta Central de Germandats i Confraries 
Passionàries del Pinós, va elegir el 27 d’abril 
la composició de la seua nova junta, al cap de 
la qual està Rosa Nicolás. La resta de càrrecs 
queden repartits de la següent manera: Inma 
Albert com a vicepresidenta, Elisa Santiago 
continua com a secretària, Jesús Pérez és 
vicesecretari, el tresorer és Alejandro Amo-
rós, María Rosario Pardo és vicetresorera, i 
continua al cap de la direcció artística, Rafael 
Monzó. A l’elecció de la nova junta directiva 
van optar tots els presidents, secretaris i tre-

sorers de les diferents germandats pinoseres.
La Junta Central porta celebrant eleccions 
internes cada quatre anys, però es dóna la 
circumstància que l’Assemblea del 27 d’abril 
es deuria haver celebrat el passat any, però 
per unanimitat es va decidir posposar-la per 
celebrar-se al Pinós la Trobada Provincial de 
Confraries de Setmana Santa. 

Va ser el diumenge 14 de juny i estava di-
rigida a malalts, familiars, visitants, sacer-
dots, religiosos i professionals sanitaris. Els 
actes es van realitzar al Teatre-Auditori, 
excepte la missa presidida pel bisbe dio-
cesà, monsenyor Jesús Murgui, amb la que 
va concloure la trobada. César Pérez, nou 
membre de la Corporació Municipal, va ser 
l’encarregat de donar la benvinguda als assis-
tents, presentant al director del Secretariat 
Diocesà Pastoral de la Salut, Vedasto Gimeno 
Soler, al rector Manuel Llopis i a l’Alcalde del 
Pinós, Lázaro Azorín, els quals van destacar 
la importància de realitzar este tipus de 
trobades. L’alcalde va agrair a la comunitat 
parroquial del Pinós, que des de feia mesos 
estaven treballant en este projecte, felicitant 
als assistents que treballen de forma al-
truista amb els més necessitats i posant com 
a exemple gratificant la seua experiència com 

a mestre al col.legi Nazaret d’Alacant.
En la jornada participaren membres de les 
Vicaries de Benidorm, Oriola, Elx, Alacant 
o Elda.
El bisbe diocesà, monsenyor Jesús Murgui, 
va presidir l’eucaristia, on es van congregar 
molts fidels i participants en la trobada. La 
jornada va concloure amb un dinar de ger-
manor al barri de Santa Catalina, una posada 
en comú de treballs i un festival en l’ermita 
del barri. 

f Festes

Ana Rico i Raúl 
Jover, Festers 2015

Corpus

Rosa Nicolás, nova 
presidenta de 
Junta Central

Primeres festes de 
pedanies i barris

El Pinós va acollir la XVI Trobada 
Diocesana de Pastoral de la Salut

El 8 de maig, en una de les reunions amb els “Quintos”, convocada per l’anterior regidora 
de Festes i l’alcalde, es va convocar a tots els jóvens que enguany arriven a la seua majoria 
d’edat perquè entre ells triaren als seus representants, els Festers del 2015. Amb aquest 
motiu, cada jove va disposar de dues paperetes en les que havien d’anotar el nom d’un xiquet i 
una xiqueta. Finalitzat el recompte els més votats van ser Raúl Jover i Ana Rico, convertint-se 
en els representants dels Quintos de cara a la pròxima Fira i Festes 2015. Les reunions s’han 
reprès després dels exàmens finals. 

Un total de 71 xiquets i xiquetes que en-
guany han pres la Primera Comunió, junt 
als estendards de la Confraria de la Mare de 
Déu del Remei i de les cofraries i german-
dats de la Junta Central de Setmana Santa, 
van prendre part en la processó, que es va 
realitzar el diumenge 7 de juny, cobrint de 
nou els carrers del Pinós d’un mantell de 
pètals de roses per a rebre el pas de la cus-
tòdia amb els braços oberts. La processó va 
recórrer els carrers més cèntrics del Pinós, 
realitzant parades per honrar a la Custòdia en 
dos punts del recorregut, en els quals s’havia 
disposat una taula decorada amb plantes, 
flors i catifes, i ubicades al carrer Maestro 
Domenech i altra al carrer Sagasta. La pro-
cesso la tancaven autoritats municipals i la 
banda de música de la Societat “Unión Lírica 
Pinosense”, que va lluir un crespó negre en 
memòria del seu company Andrés Vidal, que 
ens ha deixat recentment. 

Més d’una vintena d’activitats conformaren 
enguany la completíssima programació de 
la Setmana de la Salut, Esport i Joventut, 
que va celebrar la seua quarta edició del 
24 d’abril al 5 de maig. Un esdeveniment 
organitzat per les regidories de Cultura, Jo-
ventut, Sanitat i Esports, que te cada vegada 
més adeptes de totes les edats, i a més es va 
veure afavorit pel bon oratge.
Moltes de les activitats van portar-se a terme 
de forma simultània al pavelló esportiu i al 
nou Centre Cultural, on es va inaugurar la 
pista amb rampes per als joves usuaris de 
patins o monopatins.

Al llarg de les jornades es portaren a 
terme xarrades de prevenció, cursos, ac-
tivitats esportives, tallers de ball de saló 
i esportiu,... i en algunes d’estes activi-
tats van col·laborar els clubs d’atletisme, 

ciclisme i muntanyisme, com en la multi-
tudinària pujada nocturna al repetidor, o 
en la marxa cicloturista que va obrir la 
Jornada Lúdica d’Esports i Salut que es va 
portar a terme el dia 1 de maig a les zones 
poliesportives.

Arrere quedaven cites com el concurs 
de playbacks i coreografies, que va comptar 
amb participants locals i de diversos munici-
pis veïns. Destacar també que el Cross Popu-
lar “Pujada a la Fàtima” va comptar amb dues 
modalitats. Per una banda, una marxa sende-
rista en la qual van participar 68 persones, i 
per altra la carrera amb una única pujada a 
l’ermita i amb 126 corredors. A més, es van fer 
activitats fora del poble, com una magnífica 
jornada de rafting al “Valle de Ricote”.

En totes elles, l’alta participació va ser la 
nota predominant. 

Des de fa unes setmanes no hi ha cap de set-
mana que no tinguem alguna cita festiva a la 
que acudir. Com sempre, el cicle el va obrir 
a mitjans de maig la pedania del Rodriguillo, 
que gira en torn a la festivitat del seu Patró, 
Sant Pascual Bailón, i la següent en cele-
brar les seues festes va ser Les Enzebres, 
en honor a la Santíssima Trinitat, acabant el 
mes. Amb el mes de juny han arribat les fes-
tes de Sant Joan, primer en el barri que porta 
el seu nom, i El Faldar ha esperat a lúltim cap 
de setmana, coincidint amb les festes de Lel.
Ens esperen juliol i agost replets de festes po-
pulars, i en la meitat del recorregut tindrem 
la Fira. 

Una setmana intensa de 
promoció d’hàbits saludables

SALUT, ESPORT I JOVENTUT

Master class de Core i fitball

Gran participació en la Master Class de Zumba

El descens en ràfting va tindre una gran acollida

Participants en la marató de Spinning

L’alcalde del Pinós i la regidora de Cultura amb els 
participants del concurs de Coreografies
i Playbacks

El pavelló d’esports va acollir la Master Class
de Pilates

Tots els tallers van registrar un gran èxit
de participació

La Master Class de la pedalà va tindre una
gran participació

Els participants en el taller de Skype

Eixida dels participants en la muntada a la Fàtima

Després de la pujada al Repetidor, es va poder 
menjar tonya i xocolate

Assistents al taller d’atenció a les ferides en la 
població infantil i adulta. Prevenció i cura
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ee EsportsEsports

El Pinós CF descendeix
a 1a regional

Temporada plena d’èxits Els infantils campions
del seu grup

Al voltant de 400 ciclistes
en “La Pedalà 2015”

FUTBOL FUTBOL SALA BASQUET MOUNTAIN BIKE 

La pròxima temporada jugarà en esta categoria després de descen-
dir dues temporades de forma consecutiva, en la 2013/2014 es va 
militar en tercera divisió i en la 2014/2015 en preferent.

D’esta forma el Pinós CF, tornarà 27 anys després a comptar amb 
el primer equip de futbol en la categoria de 1a regional, ja que l’última 
vegada que es va militar en ella va ser en la temporada 1987/1988.

El club ha comptat amb dos entrenadors, Rubén Ortega i Antonio 
Ruvira, i encara que l’equip s’ha esforçat, els resultats no han acom-
panyat, i sols s’han obtingut 8 victòries, 11 empats i 15 derrotes amb 
36 gols a favor i 46 en contra, finalitzant en la posició 16 contabilit-
zant 34 punts. El descens es va materialitzar en l’última jornada en 
perdre per 0-2 davant l’Horadada.

Referent als equips del futbol base, destacar que els juvenils i 
infantils es mantenen en primera regional.  

Francisco García
campió provincial 

TIR OLÍMPIC

El pinoser Francisco García ha aconseguit esta temporada tres cam-
pionats provincials d’arma curta: pistola foc central, pistola nou mi-
límetres i pistola estàndard. Destacar que el campionat provincial de 
pistola estàndard, l’ha aconseguit per segon any consecutiu.  

Els equips del Pinós Atlèthic de Futbol Sala han aconseguit aquesta 
temporada diversos èxits esportius en les diferents competicions 
on han participat.

Després de guanyar el campionat provincial, l’equip cadet va dis-
putar les semifinals autonòmiques sent derrotat pel Cullera.

El conjunt prebenjamí va aconseguir el doblet en guanyar la lliga 
i la copa.

La diferència de gols va impedir a l’equip benjamí aconseguir el 
campionat provincial, finalitzant en segona posició al igual que en la 
copa de la lliga.

En quant a la participació en el Torneig de Cambrils-Salou en 
Tarragona, l’aleví i infantil es van proclamar campions, mentres que 
el cadet i el benjamí van aconseguir el subcampionat.

Per a l’últim cap de setmana de juny, s’ha programat el sisé torneig 
d’estiu, amb la participació de 50 equips en diferents categories.  

Per este motiu el conjunt infantil del CB El Pinós, va disputar els 
vuitens de final del campionat autonòmic, davant el València BC 
Naranja, els pinosers van vèncer en el partit d’anada i els valen-
cians en el de tornada en dues apassionants trobades que es van 
decidir en els minuts finals.

El 12 d’abril, el CB El Pinós va celebrar la tradicional jornada de 
convivència entre entrenadors, pares, jugadors i directiva. Una ac-
tivitat que va aconseguir reunir a més de 80 persones. Este any, la 
directiva, va voler fer coincidir la jornada amb l’època de Pasqua per 
a comptar amb major nombre de participants, donat que en estes 
dates els partits oficials són mínims.

Els més jòvens aprofitaren les pistes esportives ubicades da-
rrere del Col·legi Públic Santa Catalina, per practicar diferents es-
ports en un gran ambient.  

Torneig 24 hores
El Pinós Atléthic de Futbol Sala junt amb la Regidoria d’Esports, han 
organitzat les 24 hores de futbol sala sènior que es celebraran els 
dies 10 i 11 de juliol. 

La inscripció s’ha fixat en 150 euros per equip i es tancarà el di-
jous 9 de juliol a les 14 hores, devent realitzar-se en l’oficina d’esports 
o en els telèfons 659.506.598 o 620.859.530.

L’organització ha previst 950 euros en premis en metàl·lic per 
als tres primers i trofeu al millor jugador i porter del torneig.  

Circuit Escolar Nodax
Abans de la pujada a la Fàtima es va disputar l’última prova del 
circuit Nodax per a escolars, on enguany hi han participat un total 
de 87 jóvens.  

Celebrant el II Torneig
del “Jamón” 

TENNIS

El diumenge 10 de maig  finalitzava este popular torneig amb les 
proves finals.

En 1a i 2a categoria els vencedors van rebre, a més del trofeu, 
un suculent pernil, mentre que els finalistes van ser premiats amb un 
trofeu i un formatge, obsequi d’un dels patrocinadors, Rico Embotits.

Els campions de cada categoria foren: en aleví consolació Saúl 
Albert, aleví Saúl Oliver, Infantil consolació Raúl Fernández, en In-
fantil Aimar López, en segona  categoria Jorge Amorós i en primera 
categoria Josito Bonilla.

Per altra part diferents alumnes participaren en el “Deportes 
Amorós Junior Tour”, on Nuria Sarganella i Raúl Fernández van acon-
seguir el subcampionat.  

Celebrades les 12 hores locals
PETANCA

La tripleta formada per Joseto, Juanillo i Manolo, es proclamaren 
campions del torneig, va comptar amb una participació de 9 triple-
tes, entre elles dues invitades de Monfort. 

Per altra banda l’equip format per Amado, Damián, Juanjo i 
Miguel Ángel, es proclamaren campions de las 12 hores de petanca 
interclubs d’Alcoi.  

Jornada de portes obertes
KARATE

Per posar punt i final al curs, l’Escola Municipal de Karate va or-
ganitzar dues activitats de portes obertes i gratuïtes. La primera 
d’elles va ser un taller de Kenbudo (esgrima japonesa) i la segona 
era poder acudir a una classe. En els dos casos la resposta dels 
assistents va ser molt positiva.

Per la seua part Pablo Micó, va aconseguir finalitzar en quarta 
posició en els campionats nacionals de clubs.  

El campionat més pròxim
RALLYE

Els pinosers Teo Fernández i Bernardo Quero, continuen recollint 
èxits en el món del ral.ly autonòmic, ja que lideren el campionat 
gràcies als pòdiums obtinguts en Castelló, Costa Blanca i Mutxamel 
en la modalitat de clàssics. La competició es troba en l’equador.  

III edició del desafiament 
“Lurbel Calar” amb
assitència pinosera
Membres dels dos clubs pinosers, Club Muntanyisme el Pinós i Pal-
Cabeço, van participar en esta prova que es va celebrar pels vol-
tants del riu Mundo.

Es tracta d’una carrera lúdic-esportiva diferent per la bellesa de 
la zona, destacant el cim de “El Padroncillo” de 1.596 metres o el pic 
de l’Almenara de 1.800 metres d’altitud. En esta edició participaren 
2.000 atletes.  

Ampla oferta estiuenca
Els clubs de Futbol Sala, Bàsquet i Tennis, han convocat un any més 
les escoles d’estiu, que es desenvoluparan des de finals del mes de 
juny fins a finals del mes de juliol. 

En el cas del futbol sala, el campus d’estiu inclou un clínic que es 
celebrarà el 18 de juliol, destinat als entrenadors, mentre que l’Stage 
d’esports de raqueta compleix la seua III edició. En bàsquet el mini-
campus celebra el seu VIé any.  

Campionats universitaris
Diferents estudiants pinosers han participat en els campionats na-
cionals universitaris, com és el cas de Cristina Pérez en Futbol Sala, 
aconseguint el subcampionat amb la selecció murciana. Iván Pérez 
en orientació classificat entre els 30 millors i Pablo Micó en karate 
que no va poder muntar al pòdium en perdre el seu primer combat.  

Gran participació en el Cross 
Popular “Pujada a la Fàtima”

ATLETISME

El vencedor de la prova va ser Óscar Pérez Sáez amb un temps de 
36 minuts i 23 segons. Pel que fa als primers locals en masculí foren 
Juan Manuel Galiana i en femení Vicenta Monreal.

Les modificacions en el recorregut del Cross Popular “Pujada a la 
Fàtima”, (ja que sols es va muntar una vegada a l’ermita) van ser aco-
llides de bon grat pels 281 participants, entre corredors i caminants.  

Una de les proves amb més “solera” de la província d’Alacant, “La 
Pedalà” que organitza la Penya Ciclista El Pinós, ha complit este 
any la seua majoria d’edat amb un gran èxit de participació.

Una de les proves amb més “solera” de la província d’Alacant, 
“La Pedalà” que organitza la Penya Ciclista El Pinós, ha complit este 
any la seua majoria d’edat amb un gran èxit de participació.

Els ciclistes van haver de recórrer 37 km de sendes i zones tècni-
ques del terme municipal amb la finalitat de gaudir al màxim del nostre 
entorn. Però també un circuit urbà per tal que els corredors visitants 
conegueren l’encant del Pinós com a poble, passant per “El Pauet”, 
“la zona del Caragol” (“redil” Santa Catalina) o la “Torre del Rellotge”.

Els corredors foren obsequiats amb un mallot, una bossa espor-
tiva amb un paquet de sal, una botella de vi i una pedra de marbre de 
les nostres pedreres amb placa de la prova, elements, tots ells, que 
simbolitzen el Pinós.  
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Opinióno

Este Cabeço llega a las casas de Pinoso tras un período electoral, 

por lo que queremos agradecer nuevamente a TODOS los PINO-

SEROS su participación democrática, y con talante respetamos su 

decisión en estas pasadas Elecciones Locales.

Son momentos de mostrar nuestro agradecimiento a todos 

los que nos votaron y los que prefirieron otras opciones. A través 

de estas líneas, reiterar la enhorabuena al PSOE por la mayoría ab-

soluta conseguida, y desde aquí Mostrar nuestra disposición para 

trabajar juntos por proyectos viables, ya que como miembros del 

PARTIDO POPULAR DE PINOSO desde la oposición realizaremos 

un seguimiento de cada acuerdo plenario y aportaremos lo mejor 

para el desarrollo de Pinoso durante los próximos 4 años.

Ha habido un cambio, un relevo generacional en la política 

municipal y las nuevas generaciones tienen mucho que aportar, 

que hacer. 

Sabemos que los que nos apoyaron con su VOTO han mos-

trado una actitud de confianza y a ellos decirles que el NUEVO 

PARTIDO POPULAR DE PINOSO será vuestro altavoz en esta nueva 

Legislatura. Agradecer con mayúsculas a los más de 600 votan-

tes que a pesar de todo nos habéis dado el voto de confianza, 

en el peor momento para el PP y en el peor escenario posible, 

el de la regeneración, el cambio… Por eso gracias por vuestro 

apoyo. Para nosotros supone mucho. No todos los que queremos 

aportar nuestras nuevas ideas en el ámbito de la política somos 

iguales.

Desde aquí nos comprometemos a trabajar en equipo, a 

aprender, a colaborar en todas las facetas y a participar con todos 

los pinoseros, por una gestión limpia desde la oposición.

Queremos que contéis con nosotros. Somos un partido 

abierto y queremos brindaros la oportunidad de participar acti-

vamente desde YA. Nuestro equipo trabajará a pie de calle, pero 

también nuestra página web o Facebook están a vuestra disposi-

ción, porque nuestra prioridad es vuestra “voz”.

Son muchos los retos que PINOSO tiene por delante, y por 

ello, queremos contar con todos y afrontarlos. Por trabajo y por 

dedicación no va a quedar, por delante tenemos 3 años y menos 

de 365 días, para mostrar disposición, esfuerzo y entrega, por y 

para nuestro PUEBLO.

Desde aquí, también AGRADECER AL EQUIPO de la Lista 

Electoral por todo el esfuerzo, el trabajo en equipo, la dedica-

ción pero sobre todo por la valentía de apoyar un proyecto nuevo, 

transparente y con nuevas ideas, las ideas de una generación 

nueva de políticos pinoseros, preparados y con muchas ganas de 

trabajar. Nuestro pueblo se merece la mejor gestión para seguir 

mirando hacia el futuro.

Por ello, PINOSO contará con un Partido Popular disponible 

para todos: nuestro proyecto sigue adelante, somos conscientes 

del descenso de votos, pero eso nos da más fuerza para seguir y 

demostraros que somos pinoseros capaces de llevar a cabo una 

labor transparente, y conjunta con el nuevo equipo de gobierno.

GRACIAS a lo que apostaron por el Partido Popular de Pinoso, 

tanto los que formaron parte activa como a aquellos que nos die-

ron su voto de confianza.

Partido Popular de Pinoso

www.popularespinoso.jimdo.es

Síguenos en Facebook

oOpinión

REGENERACIÓN POLÍTICA

CANDIDATURA PARTIDO POPULAR DE PINOSO – COMICIOS 2015

Carta de Agradecimiento

A los pinoseros y pinoseras:

El pasado domingo 24 de mayo se 

convirtió para todos nosotros en una 

fecha que jamás olvidaremos. El resul-

tado de las elecciones habló por sí solo: 

los 2.431 votos de personas, mujeres y 

hombres, jóvenes y mayores, que dijis-

teis sí con firmeza y esperanza al grupo 

de personas que formamos el Partido 

Socialista de Pinoso hablan por sí solos. 

Esos votos nos han otorgado una situa-

ción importante, 9 concejales para los 

próximos cuatro años. Pero también nos 

han convertido en la confirmación de 

un pueblo que nos respalda porque ha 

creído en nuestro proyecto. Creednos si 

os decimos que lo volvemos a afrontar 

con la misma ilusión y firmeza. Al igual 

que promulgamos a principios de la ante-

rior legislatura, seguimos pensando que, 

por encima de las siglas, están siempre 

las personas. Así lo hemos demostrado, 

y ello nos ha hecho granjearnos y disfru-

tar, muy especialmente nuestro alcalde, 

Lázaro Azorín, de la amistad de alcaldes, 

concejales y diputados, tanto provincia-

les como autonómicos, de otros partidos 

políticos así como del nuestro.

Pero, ante todo, somos conscientes 

de la responsabilidad que el resultado ob-

tenido conlleva. En esa mayoría absoluta 

alcanzada, hay implícitas muchas ilusio-

nes y esperanzas de un futuro mejor para 

Pinoso, personas a las que nos debemos 

en todo momento, como prometimos en 

campaña. Una situación de crecimiento 

llena de valores para construir el futuro 

que todos queremos para nosotros, para 

nuestros hijos y nietos.

Nos gustaría agradecer tantas cosas 

que necesitaríamos de muchas más pá-

ginas y tiempo para poder dirigirnos uno 

a uno a cada vecino y vecina de Pinoso.

Gracias por las palabras de aliento 

que siempre nos brindáis todos los re-

sidentes en el municipio, lugar de naci-

miento de cada uno de nosotros. Gracias 

también a todos los vecinos del Culebrón 

y Cabezo, por vuestro acompañamiento 

y certezas; a los de Lel y Ubeda por 

comprender tanto y con tanta claridad 

nuestro proyecto de futuro; a los del 

Rodriguillo y Casas del Pino, por sus su-

gerencias y comprensión en todo aquello 

que no conocíamos; a los de Caballusa y 

Casas de Ibáñez por vuestro apoyo incon-

dicional; a los de Encebras y Tres Fuentes 

por hacer que las cosas sean siempre tan 

fáciles; a los del Paredón por escuchar y 

apoyar nuestras iniciativas.

Y permitidnos, especialmente agra-

decer tantas cosas, y tan buenas a todas 

las personas que conforman el PSOE en 

Pinoso, y muy especialmente al compa-

ñero Juan Pérez Rico que nos dejaba re-

cientemente.

Estamos tremendamente satisfe-

chos por el trabajo que, juntos, hemos 

realizado. Os agrademos infinitamente 

vuestro apoyo en los días complejos de 

campaña electoral. Los resultados de 

nuestra gestión han sido muy satisfacto-

rios y esto ha de prevalecer siempre en 

cada uno de nosotros.

Trabajaremos como hasta ahora, con 

todos los colectivos y asociaciones, con 

barrios y pedanías, con nuestros mayo-

res, puesto que no es sólo un acto de jus-

ticia, es un merecido homenaje al trabajo 

realizado, al esfuerzo que aportaron y 

siguen aportando a Pinoso; y trabajare-

mos por la cultura, la juventud, el empleo, 

por fortalecer el tejido industrial, por una 

educación digna y de calidad. Y trabaja-

remos por y para vosotros, nuestros ami-

gos y vecinos de Pinoso.

El futuro es cada día de un pinosero, 

de una pinosera. Cada palabra de aliento 

mueve conciencias en este grupo de per-

sonas. Creemos firmemente, y por ello 

seguimos apostando, en la transparencia 

sin clientelismo. El futuro de Pinoso se ha 

de llamar Dignidad para cada ciudadano.

Gracias nuevamente por decirnos, 

con tanta verdad, cuál es nuestro lugar 

en la política local. Gracias por la espe-

ranza común, por la alegría y el abrazo. 

Gracias por vuestra confianza para que 

esta grupo de personas que desde el pa-

sado 13 de junio formamos el nuevo ayun-

tamiento de Pinoso, recorra cada día del 

presente construyendo el mañana que 

todos anhelamos.

PSOE PINOSO
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Cada año el intenso calor pone en riesgo a mucha gente porque 
afecta su sistema de control de temperatura. En condiciones 
normales, el cuerpo se enfría con el sudor, pero en algunas con-
diciones este mecanismo de defensa no es suficiente.

Son varios los factores ambientales que afectan a la capa-
cidad del cuerpo para enfriarse cuando hace mucho calor. Así, 
cuando la humedad es elevada impide que el sudor se evapore 
rápidamente. Además, si la temperatura se mantiene elevada de 
manera constante durante un periodo de tiempo prolongado, el 
mecanismo de la sudoración termina fallando, poniendo en riesgo 
la salud de la persona, y haciendo que se manifiesten los trastor-
nos debidos al calor (insolación, golpe de calor, etc )

Pero también influyen factores de tipo personal (sobre los 
que a diferencia de los anteriores, sí que podemos incidir para 
combatir el calor), como son: la edad (población anciana y niños 
pequeños), determinadas enfermedades como: las enfermedades 
del corazón, una mala circulación, las enfermedades respirato-
rias, las enfermedades mentales (demencias, Parkinson), enfer-
medades crónicas (como la diabetes), la obesidad, y el uso de 
medicamentos o alcohol.

Es por todo ello por lo que desde Cruz Roja Pinoso-Algueña 
queremos aprovechar este espacio para poder resolver algunas 
dudas al respecto y poder dar unos consejos que nos serán de 
gran utilidad.

¿Qué es la “ola de calor”?
El término “ola de calor” se refiere a la situación de calor intenso, 
frecuentemente muy húmedo, que abarca una extensa zona geo-
gráfica y que se mantiene durante varios días consecutivos.

¿Quién resulta más afectado?
• Los niños menores de 5 años y las personas mayores de 65 años
• Personas con alguna discapacidad 
• Personas con enfermedades crónicas (hipertensión, obesidad, 

diabetes, cardiopatía, alcoholismo…)
• Las personas que realizan trabajos físicos o deporte al aire libre 

cuando hay temperaturas elevadas

¿Qué efecto tiene un golpe
de calor?
• Temperatura corporal elevada 
• Piel roja, caliente y seca
• Pulso fuerte y acelerado
• Dolor palpitante de cabeza, malestar
• Calambres
• Puede haber pérdida de conciencia, convulsio-

nes e incluso coma

¿Qué podemos hacer para evitarlo?
• Evitar salir de casa durante las horas centrales 

del día (12:00 -18:00)
• Beber más líquidos sin esperar a tener sed (agua y zumos de 

fruta ligeramente fríos)

• Evitar comer abundantemente (es preferible comer pequeñas 
cantidades y frecuentemente). Además, es aconsejable no 
tomar comidas calientes y no abusar de bebidas alcohólicas y 
con cafeína ya que aumentan la pérdida de líquidos.

• Reducir la actividad física
• Descansar con frecuencia a la sombra. Usar ropa de colores 

claros, cómoda y holgada además de sombrero, gafas de sol y 
crema protectora

• Permanecer en espa-
cios ventilados y acon-
dicionados

• Al estacionar el coche 
no dejar ni a niños ni 
ancianos en el interior 
con las ventanillas ba-
jadas

¿Qué hacer si nos encontramos ante una persona que está 
sufriendo los efectos de un golpe de calor?
• Llamar al 112
• Colocar a la persona en la sombra
• Quitarle ropa (en la medida de lo posible) para que se airee y 

desajustarla
• Si la persona está consciente podemos darle agua, además de 

refrescar con agua fría o hielo en axilas y cara. No meter en la 
bañera para enfriarle

• Si está inconsciente la pondremos en posición lateral de segu-
ridad (no dar de beber ni de comer)

Para cualquier consulta al respecto, pueden ponerse en con-
tacto en el e-mail pinososalud@cruzroja.es. Además aprovecha-
mos para poner a disposición esta cuenta de correo electrónico 
para conocer futuros temas relacionados con la salud que sean 
de interés para la población y que se puedan tratar; ya sea me-
diante este periódico o en nuestra página de Facebook (Cruz Roja 
Pinoso-Algueña).

cColaboracioneso Opinión

Mis queridos conciudadanos, aquí estoy para comunicaros lo que 

podría ser una despedida, pero no lo es. Quiero haceros llegar mis 

28 años en la política activa del Ayuntamiento de Pinoso.

La oportunidad de llegar al salón de plenos me la dieron dos ex-

compañeros, Antonio Reverte Tormo y José Antonio Pérez Fresco, 

del partido Progresistas Independientes de Pinoso, que se presentó 

en 1983 y por discrepancias con quienes regentaban el Ayunta-

miento dejaron su acta de concejal, y junto a otro compañero tuvi-

mos que seguir apoyando aquel proyecto. ¡Qué tiempos aquellos!

En las elecciones de 1987 me presenté en la lista del PSOE, 

junto a la gran persona y electo magnífico Alcalde, Perfecto Rico. 

Y no lo digo ayudándome de lo fácil, ahora que no está entre no-

sotros; afirmo que fue, además, admirable. Como aquella máxima 

autoridad local, me atrevo a decir que ya no ha tenido Pinoso. 

Es mi respetable apreciación, y cada cual está en su derecho de 

hacerla o no suya.

En 1999, en compañía del Bloc del Pinós, y gracias al apoyo 

de mi familia y como gran amigo que no olvidaré, Pau Herrero i 

Jover, “Cronista oficial de Novelda”, volví al salón de plenos gra-

cias a los votos que nos disteis todos los pinoseros, así hasta esta 

legislatura que me ha apartado, momentáneamente, de la polí-

tica dentro del Ayuntamiento. Sé que mi compañero Julián Martín 

sabrá defender estupendamente el programa de Compromís.

Quiero que esto quede, y me atrevo a hacer un pequeño aná-

lisis de lo ocurrido legislatura tras legislatura y, como digo, es 

desde mi apreciación:

En 1991, que no me presenté, el bipartidismo gobernó en Pinoso, 

por el PP y el PSOE. Desde fuera, aquello fue una legislatura de puro 

trámite, donde la mayoría absoluta “reinaba” a sus anchas.

En 1999, el PP revalidó con un concejal más su mayoría. El Bloc 

consiguió un edil y el PSOE cuatro. Las circunstancias políticas 

en aquel momento me hicieron llegar al gobierno al final de la 

legislatura, apoyando aquella “accidental” unión: tres tránsfugas 

del PP, cuatro presuntos extransfugas del PSOE y Juan Carlos 

Navarro-Bloc del Pinós. Quizás no nos asesoramos bien y creo 

que aquello le pasó “factura” a la formación. Bloc del Pinós solo 

pretendía mantener la “estabilidad interina” en aquellos “crispa-

dos” cuatro años. Creo que se consiguió, pero tampoco llegó el 

anhelado segundo concejal.

En 2003, mi formación solo obtuvo 42 votos más. Los demás 

también sufrieron descensos y se hizo un pacto “ilógico” que 13 

años después todavía tiene secuelas.

Quizás lo más gratificante para la formación y para mí, Juan 

Carlos Navarro Albert, hayan sido las “palmaditas” en la espalda que 

me daban muchas personas, puesto que mi forma de ser y actuar 

en el Ayuntamiento tenía bastante eco en los medios, y cuando la 

gente veía los plenos por Telepinos aumentaban los “abrazos”, pero 

siempre he creído que no se han correspondido con los votos.

En fin, ha llegado el 2015, el PSOE tiene 9 concejales, 2 el PP, 

1 el PDPI y como sabéis Compromís sigue con 1 concejal. Yo no 

quiero adelantar nada, pero se dice que las mayorías absolutas 

no son buenas. Me gustaría equivocarme, tal y como nos hemos 

equivocado en mi formación desde 1999. Porque seguro que en 

algo hemos errado y ahora estamos buscando el fallo. Tenemos 

tiempo para encontrarlo.

Muchas gracias por confiar en Bloc del Pinós, ahora Compromís

Juan Carlos Navarro Albert,
exconcejal de Bloc del Pinós y militante de Compromís

CRÓNICA DE UNA
PEQUEÑA DESPEDIDA

PREVENIR ES VIVIR. OLA DE CALOR
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dDes del ColemMedios de Comunicación

Acaba un curs molt intens
Aquest últim mes del curs hem estat molt actius preparant 
moltíiiiiiiiiiiissimes coses com:

- Festival de Fi de Curs, enguany tractava de Cançons del Món.
- La Foguera del Barri de Sant Joan amb la temàtica Els Invents.
- I un acomiadament molt trist per a nosaltres, perquè la mestra 

de música María, que ens ha acompanyat al llarg de 9 anys 
inoblidables, es trasllada al seu poble de naixement. 

GRACIAS POR COMPARTIR ESTOS AÑOS CON NOSOTROS ASÍ COMO TÚ 
SOLA SABES HACERLO.
MILLONES DE BESOS REDONDOS TE ENVIAMOS DESDE AQUÍ!!!

COL-LEGI PÚBLIC SAN ANTÓN

Ampliados los estudios de 
Radio Pinoso
El espacio que ocupaba la Formación de Personas Adultas, en la se-
gunda planta de la Casa de Cultura, se ha convertido en la nueva 
zona de redacción de los Medios de Comunicación Municipales. Así, la 
sala de redacción dispone de amplios ventanales de luz natural, lo que 
permitirá un importante ahorro energético, al no tener que encender 
la luz artificial. 

Las mejoras acometidas en las instalaciones se han completado 
habilitando un segundo estudio de grabación y una zona de almacén.

Unas necesarias y modernas instalaciones acorde a la oferta in-
formativa que día a día ofrece Radio Pinoso a través de las ondas o en 

los soportes digitales, página web y redes sociales, junto a El Cabeço. 
Otra de las dependencias de la Casa de Cultura que también se 

ha reutilizado ha sido el antiguo archivo de la biblioteca, convertido 
ahora en el archivo de los Medios de Comunicación Municipales. En el 
se conservan el gran número de cintas de vídeo y casetes existentes, 
junto a diversa documentación que se encontraba depositada en va-
rias dependencias, con el peligro de que desapareciese.

De la misma forma, se está procediendo a la digitalización de 
los diferentes formatos de vídeo, audio y documentos gracias a una 
beca municipal. 

Cuñas Publicitarias (30”) Precio 30% descuento a los comercios 
de Pinoso

Unidad 3€

Grupo de 48 cuñas / mes
2 diarias (lunes a viernes) - (1 sábado 
y 1 domingo)

60€ 42€

Grupo de 88 cuñas / mes
4 diarias (lunes a viernes) - (1 sábado 
y 1 domingo)

100€ 70€

5 % adicional para contratos de 3 meses

Concepto Importe
Envíos a nivel nacional Doce ejemplares 24€

Envíos a nivel internacional Doce ejemplares 35€

Concepto Importe
Contraportada monocroma 75€

Contraportada a todo color 120€

Toda página impar 47€

Toda página par 58€

Impar inferior (media página) 28€

Par inferior (media página) 29€

Impar faldón inferior (cuarto de página) 18€

Par faldón inferior (cuarto de página) 24€

Tarifas de publicidad en Radio Pinoso

Suscripciones:
Boletín de información municipal El Cabeço
Si estás interesado en renovar tu suscripción contacta con nuestra redacción, a través 
del teléfono de Radio Pinoso (966 97 02 39) o por correo electrónico (radiopinoso@gmail.
com), indicándonos el nombre y apellidos del destinatario y su dirección completa.

Tarifas suscripciones boletín El Cabeço

Tarifas de publicidad en el boletín El Cabeço

Comparte con 
El Cabeço tus 
experiencias fuera 
de nuestro país

Para Lázaro Azorín
Alcalde de pinoso

¿Conoces a algún pinosero/a que resida 
en el extranjero? Proponle participar en 
nuestra revista o pásanos sus señas para 
que podamos ponernos en contacto con 
él o ella. 

Eres una gran persona
Y te deseamos un futuro glorioso

Y que sigas muchos años
Siendo alcalde de Pinoso.

Con la mayor absoluta
Y tú forma de pensar

Sabemos que lo harás muy bien
Y al pueblo darás bienestar.

Porqué es tu preocupación
Y la de aquellos que contigo, hicieron campaña

Y no nos cabe duda que sanearás el ayuntamiento
Y estará, entre los mejores de España.

Por eso en el pueblo queremos
Que Dios te de salud y vida

Y que sigas luchando por el pobre
Y que a nadie le falte alimento o comida.

En el nombre de Pinoso
Las gracias te quiero yo dar

Y que sigas en el fututo
Con tu forma de ser y gobernar.

Para una gran persona y alcalde.

De este humilde poeta
Vicente Cantó
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Èxit dels alumnes 
pinosers a les 
proves d‘accés a la 
universitat
Un total de 23 alumnes de l’IES “José 
Marhuenda Prats” van presentar-se a les 
proves, que es realitzaren del 9 al 11 de 
juny. Enguany el percentatge d’alumnes 
que es presentaven a aquesta primera 
convocatoria era menor que l’any passat 
(37). Com el curs passsat, el 100% dels 
alumnes pinosers van superar les proves.
La convocatoria extraordinaria será els 
dies 7, 8 i 9 de juliol. 

Un total de 2.000 euros destinarà enguany 
l’Ajuntament del Pinós a les AMPAS de 
l’Escola Infantil “La Cometa”, col·legis Sant 
Antón i Sta. Catalina, i IES “José Marhuenda 
Prats”, consignant una subvenció directa 
de 500 euros per a cadascuna d’elles, com 
contemplen els pressupostos municipals de 
2015. Són ajudes per a sufragar despeses 
corrents i de funcionament, d’organització 
d’activitats extraescolars, així com despeses 
de material. Així es va aprovar en junta de go-
vern el 19 de maig, on també es van concedir 
1.000 euros a la Junta Central de Germandats 
i Confraries. 

Amb el lema “Sempre és el moment del medi 
ambient”, els alumnes del CP Santa Catalina 
van celebrar, de l’1 al 5 de juny, la XXIV edi-
ció de seua Setmana Verda. Cinc dies amb 
tallers i activitats, com tallers per incentivar 
el reciclatge, eixides per gaudir del nostre 
entorn, una entrevista a la regidora de Medi 
Ambient o visites a l’Àrea de Medi Ambient i 
una fàbrica de reciclatge de vidre. 

L’Ajuntament del Pinós, en la seua aposta por invertir en educació i formació, ampliarà l’oferta 
formativa en el municipi amb la creació d’una Aula Universitària, per mig d’un conveni amb la Uni-
versitat d’Alacant. Es contempla la possibilitat de realizar al Pinós cursos, seminaris i totes aquelles 
activitats pròpies d’una aula universitària. L’objectiu és establir unes directrius per a la realització en 
comú d’activitats de divulgació, formació i investigació que redunden en benefici de ambdues parts. 
El conveni tindrà una durada d’un any, prorrogables fins un màxim de 4 anys. 

El dia 19 de juny va ser l’última jornada lec-
tiva als col·legis Sant Antón i Santa Cata-
lina, celebrant l’arribada de les esperades 
vacances d’estiu amb multitud d’activitats, 
però sobretot amb uns festivals de fi de curs 
que van convocar a pares i familiars. En la 
vesprada del 18 de juny va tindre lloc el del 
CEIP Santa Catalina, recordant musicalment 
cóm es muntaven els “guateques” o festes 
juvenils. Pel que fa al CEIP Sant Antón, el va 
celebrar el dia 19 al pavelló d’esports “Enri-
que Tierno Galván”, i va girar al voltant de 
les Músiques del Món. En els dos casos, els 
alumnes de canvi de cicle i els de sisè van 
rebre les seues respectives orles.

L’institut va celebrar el seu acte de gra-
duació el 25 de juny i l’Escola Infantil farà la 
seua festa el 29 de juny. 

Un any més, el Departament de Seguretat i 
Educació Viària de la Policia Local del Pinós 
ha impartit nocions de coneixement de les 
normes vials i senyals de trànsit als alumnes 
dels centres educatius, i enguany també als 
de la veïna localitat de L’Alguenya. En les úl-
times setmanes del mes de maig es van por-
tar a terme les pràctiques en bicicleta, primer 
al col·legi Sant Antón i més tard al col·legi 
Santa Catalina, on des de fa uns mesos dis-
posen d’un circuit dibuixat en la zona de jocs 
d’Infantil. Els alumnes de l’Escola Infantil 
també van tindre oportunitat de participar en 
este projecte, i el dia 10 de juny van estar re-
corrent el circuit preparat per la Policia Local 
per a que s’habituen a circular atenent a les 
senyals de trànsit i respectant als demés. 

Subvencionades les 
associacions de pares

Celebrada la XXIV 
Setmana Verda

La Universitat d’Alacant ara més a prop

Els escolars ja 
estan de vacances

Finalitza la 
campanya escolar 
d’educació vial

ALUMNES DE L’INSTITUT VISITEN 
RÀDIO PINÓS

A principis de maig van visitar els 
Mitjans de Comunicació Municipals els 
alumnes de 4art. d’ESO de l’Institut “José 
Marhuenda Prats”, tenint l’oportunitat de 
recórrer les dependències de redacció, 
locució i els estudis de gravació i 
entrevistes, a més de conèixer cóm 
es gestiona el material audiovisual, 
fotogràfic i documental. 

PRESENTS A LA TROBADA                 
DE PETRER

Amb el lema “L’escola que volem”, el 25 
d’abril va celebrar-se a Petrer la XVIII 
Trobada d’Escoles en Valencià de les Valls 
del Vinalopó, i la nostra localitat va estar 
representada pels col·legis Sant Antón i 
Santa Catalina, oferint respectivament 
als visitants uns tallers de papallones i 
de pilotes malabars. 

SOLICITADA AJUDA PER AL CENTRE FPA

L’ajuntament ha demanat a la Conselleria d’Educació, Cultura i Esport que subvencione el 
manteniment de la formació de persones adultes del Pinós. S’ha sol·licitat una subvenció per 
import de 127.084,54 euros, destinada al funcionament del programa de formació durant l’exercici 
2015, comprometent-se el consistori a aportar les despeses que no es cobrisquen, sent finançades 
amb càrrec a les partides del pressupost per al 2015 destinades al manteniment de FPA. 

Les bústies de l’amistat

“No leas para dormir, lee para soñar…”

Bones 
vacances!!!

COL.LEGI PÚBLIC

SANTA CATALINA...

Amb motiu de la celebració de LA SETMANA VERDA, els xiquets i xiquetes del 
col·legi Santa Catalina han realitzat les bústies de l’amistat.

Aquesta activitat s’ha fet amb material de reciclatge (com són els brics de 
llet o suc).

La intencionalitat de l’activitat principalment, és fomentar l’educació emocio-
nal. Els xiquets han d’escriure o dibuixar sentiments o emocions que senten pels 
seus companys, desenvolupant l’amistat, el respecte a l’altre i l’estima.

D’altra banda podem afegir que l’activitat ha despertat en els alumnes l’interés 
pel llenguatge escrit de manera espontània, significativa i enriquidora per a tots.

Amb aquest lema, el cicle d’Infantil de Santa Catalina, va dur a terme la nit de 
lectura amb els alumnes de 4 i 5 anys.

La proposta va nàixer amb l’objectiu de fomentar la lectura entre els nostres 
alumnes oferint-los l’oportunitat de gaudir d’històries al voltant de la màgia que ama-
guen els contes.

Per al desenvolupament de LA NIT DE LECTURA, les mestres van programar diver-
ses activitats:

En primer lloc i per a començar, la mestra de música Pilar Canicio, va oferir-nos una 
fantàstica audició amb un grup de xiquets de primària.

A continuació, les Mestres van narrar i escenificar diferents contes, amb la parti-
cipació dels alumnes.

Finalment i abans d’anar a dormir, amb la llum apagada, es va crear un moment 
màgic en el qual, per parelles i amb llanternes que van portar de casa, van gaudir de la lectura dels seus contes favorits.
Xiquets i mestres van dormir junts al gimnàs de l’escola, convertint-se l’activitat en una gran aventura tant per als menuts com per a les mestres.
Al dia següent, al moment d’arreplegar als xiquets, l’AMPA va oferir un desdejuni per a les famílies.
Des d’ací volem agrair l’acceptació de l’activitat, la massiva participació de xiquets i famílies, i la col·laboració de l’AMPA.
Gràcies a tots!!!!!
VA SER UNA NIT DE SOMNI !!!

El matí del 19 de juny, per acomiadar 
el curs escolar, al CEIP SANTA CATA-
LINA, l’alumnat d’Educació Primària 
va poder gaudir d’una jornada lúdica 
amb diferents tallers preparats pel 
professorat, a més d’inflables oferits 
per l’AMPA, i l’alumnat d’Educació 
Infantil va gaudir de la seua ja tradi-

cional festa de l’aigua.
Es podien trobar tallers de jocs populars, polseres, batuca, ping-pong, brotxetes de 

fruita, “mantelets” decorats, jocs de taula, pista americana,...etc. I per a finalitzar la jor-
nada, tot l’alumnat i professorat va ballar a la pista la cançó “Estem de festa”, desitjant a 

tots BONES VACANCES.
Descanseu i fins setembre!!!
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Horario de Autobuses
consultar en la página web del Ayuntamiento de Pinoso

http://www.pinoso.org/accesos-y-transportes/

FARMACIAS DE GUARDIA

Farmacia Laura Mauricio
Junio:

Del 1 al 7, del 15 al 21 y del 29 al 30
Julio:

Del 1 al 5, del 13 al 19 y del 27 al 31

Telf. 96 547 71 73 

Farmacia Jorge-Pérez
Junio:

Del 8 al 14 y del 22 al 28
Julio:

Del 6 al 12 y del 20 al 26

Telf. 96 547 70 68 

Acabada la serie de láminas sobre nuestras pedanías, 
nuestra revista ha querido dar continuidad a estas se-
paratas temáticas. A partir de este número, con la co-
laboración de la Asociación de Amas de Casa de Pinoso, 
queremos aficionarles a cocinar platos sanos, tradiciona-
les, divertidos… Desde ahora tendrá oportunidad de pre-
parar una larga lista de recetas, como si nuestras amigas 
las amas de casa se hubieran trasladado a su hogar para 
disfrutarlo en familia.

Con una presentación muy completa, cada receta se 
complementa con fotografías a todo color del plato pro-
puesto, los ingredientes utilizados y la cocinera, así como información sobre cómo se 
ha de elaborar el plato, paso a paso.

Impresione a su familia con el sabor de los fogones tradicionales pinoseros. Atrévase 
a cocinarlos. No espere más y deléitelos.  

NUEVO COLECCIONABLE

El Cabeço les ofrece a partir de ahora el 
recetario de las Amas de Casa de Pinoso

CURS D’ANGLÉS:
READY STEADY ENGLISH
Del 29 de juny, fins el 23 de juliol
- Grup 1: De 8 a 10 anys
 (dilluns i dimecres)
 De 10:30 a 11:30 hores
- Grup 2: De 11 a 13 anys
 (dilluns i dimecres)
 De 11:30 a 13:00 hores
- Grup 2: De 11 a 13 anys
 (dimars i dijous)
 De 18:30 a 20:00 hores
- Grup 3: De 14 a 16 anys
 (dimars i dijous)
 De 11:30 a 13:00 hores
- Grup 4: A partir de 18 anys
 (dilluns i dimecres) 
 De 20:00 a 21:30 hores
- Grup 5: Conversation-Nivel   
 Intermedi (B1-B2)
 (dimars i dijous)
 De 20:00 a 21:30 hores
- Grup 6: Conversation-Pre-  
 Intermedio (A-2)
 (dilluns i dimecres)
 De 18:30 a 20:00 hores
 Número màxim d’alumnes:
 14 (excepte grup de 8 a 10 anys,
 que serà de 10)
 Preu: 25 euros
 Imparteix el curs: Katharine Gow

CURS D’ANGLÉS PER ALS 
MÉS MENUTS: ENGLISH 
SUMMER
Del 1 al 29 de juliol / Dimecres
- A/ Primària
 (Cursos primer i segon).
 De 17:00 a 18:00 hores
- B/ 3 anys:
 De 18:00 a 19:00 hores
- C/ 4 i 5 anys:
 De 19:00 a 20:00 hores
 Número màxim d’alumnes: 12
 Preu: 15 euros
 Imparteixen el curs: Professores  
 de Camins de Cultura

CURS INTENSIU 
D’ANGLÉS PER A 
EXAMEN CAMBRIDGE
B1-PET
- Del 6 al 31 de juliol
- Dilluns, dimecres i divendres de  

10:00 a 14:00 hores
- Mínim: 15 alumnes
- Màxim: 20 alumnes
- Preu: 260 euros (El preu inclou el 

material oficial del curs) 
- Imparteix: Professors 

especialistes d’Acadèmia Inter-
Lingua

L’examen oficial es realitzarà al 
Pinós un dissabte d’octubre
En setembre es realitzaran classes 
de reforçament i recordatori per a 
l’examen

CURS-TALLER DE BALL 
MODERN
Funky, hiphop, ragga, latino…
- Del 7 al 31 de juliol
- Dimarts i dissabtes de 19:00 a 

20:30 hores
- Dirigit a jóvens entre 11 i 16 anys
- Màxim: 20 alumnes
- Preu: 10 euros
- Monitor: David Andrés Gastón, - 

Professor de Ball de l’Acadèmia 
Cris Dance de Yecla

TALLER DE LEGO 
“MINECRAFT CON LEGO 
MINDSTORMS”
- Del 30 de Juny al 23 de Juliol
- Dimarts i dijous de 11:00
 a 13:00 hores
Dissenya i construeix el teu propi 
ROBOT LEGO i programa’l per 
superar totes les proves en un 
escenari MINECRAFT del famós i 
al.lucinant joc.
- Dirigit a xiquets i xiquetes de 12 

anys (complits o que facen anys 
en l’any) a 16 anys

- Preu: Residents al Pinós: 25 
euros / xiquets i xiquetes no 
residents: 50 euros

- Imparteix: Training And 
Educational Services 

CURS DE MONITOR 
TEMPS LLIURE
- Del 6 de Juliol al 6 d’Agost
- De dilluns a divendres de 09:00 a 

14:00 hores
- Dirigit a jóvens entre 18 i 35 anys
- Places limitades per ordre 

d’inscripció
- Lloc de realització: Centre Cívic i 

Juvenil d’Elda
- Gratüit (Patrocinat per la 

Diputació Provincial d’Alacant)

CURS DE PINTURA: 
EXPERIMENTACIÓ 
CREATIVA
- Del 2 fins al 28 de Juliol
- Dimarts i dijous de 19:00                  

a 20:00 hores
(Diverses tècniques, materials i 
suports plàstics, acompanyat de 
balls, jocs, contes…)
- Dirigit a xiquets i xiquetes entre 

9 i 14 anys - Màxim: 12 alumnes
- Preu: 20 euros
- Imparteix: Andrea Brotons

Tots el cursos i les inscripcions 
seran al Centre Cultural “El Pinós” 
a excepció del curs de monitor de 
temps lliure, que serà al Centre 
Civic i Juvenil d’Elda
ORGANITZA REGIDORIA DE 
CULTURA I JOVENTUT DEL 
AJUNTAMENT DEL PINÓS
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AERÒBIC
Dissabte 27, a les 20 hores 
FESTIVAL FI DE CURS DE 
L’ESCOLA DE “JUDITH”
Teatre-Auditori / Entrada Gratuïta
CINEMA D’ESTIU

CINEMA D’ESTIU
Divendres 3, a les 22 hores
SESSIÓ CONTÍNUA: 
“BIG HERO 6” i “MALÉFICA”
Si véns et convidem a roses 
Jardí Municipal / Entrada Gratuïta

TEATRE CLÀSSIC EN “LA CANTERA”
Divendres 3, 10 i 17 i dissabtes 4, 11 i 18 a 
les 19:30 hores 
“EDIPO REY de Sófocles” 

Diumenges 5, 12 i 19 a les 19:30 hores 
“MILES GLORIOSUS” de Plauto 
Reserva d’entrades a partir de l’1 de juny per 
les vesprades en el Centre Cultural

TEATRE CLÀSSIC
AL PARC SANTA CATALINA
Divendres 3, 10 i 17 i Dissabtes 4, 11 i 18 a 
les 23 hores
Reserva d’entrades per les vesprades al 
Centre Cultural “El Pinós” 

JOCS AL CARRER
Divendres 3, 10 i 24
Ping-Pong, escacs, pals xinesos, parxís, joc de 
l’oca, bàdminton, bols, cartes del “uno”
Horari i lloc de realització Centre Juvenil

RAFTING EN LA VALL DE RICOTE
EL MENJU
Dissabte 4, eixida a les 7 del matí des del 
Pavelló “Enrique Tierno Galván”
Tornada a les 15 hores
Preu: 15 euros
Organitza: Regidoria de Cultura i Joventut
Inscripció: Centre Cultural “El Pinós”

DANÇA
Diumenge 5, a les 19:30 hores
FESTIVAL DE DANÇA ORIENTAL I 
BOLLYWOOD
A càrrec d’Ana Soro i les sues alumnes. A 
benefici de Càritas El Pinós
Teatre-Auditori/Donatiu: 3 euros.

MÚSICA - CANÇONS A LA FRESCA
Divendres 10, a les 23 hores
Organitza: Rondalla-Coral “Monte de la Sal”
Col·labora: Regidoria de Cultura i Joventut 
de l’Ajuntament del Pinós
Lloc: Centre Cultural “El Pinós” (Porta 
principal)

SENDERISME NOCTURN 
CAMINATA NOCTURNA A LA SERRA 
DEL CARXE
Divendres 10, eixida a les 19:00 hores
Tornada: Aprox. 2 de la matinada, caminant 
fins al Pinós
Recorregut: 22 KM.
S’ha de portar sopar, aigua, botes de 
muntanya, dessuadora i llanterna
Eixida: Des del Pavelló “Enrique Tierno Galván”
(Els participants hauran d’anar pel seu 
compte fins a la falda del Carxe)
Inscripció: Centre Cultural “El Pinós”
Preu: 2 euros

MÚSICA - CONCERT D’ESTIU 
Diumenge 19, a les 20 hores
A càrrec de la Banda Juvenil de Sant Vicent 
del Raspeig i Banda Juvenil del Pinós
Organitza: Unió Lírica Pinosense
Col·labora: Regidoria de Cultura i Joventut 
de l’Ajuntament del Pinós
Lloc: Jardí Municipal

XIX CURSO DE PIANO
Del 13 al 17 de julio
Profesor Don Jesús Mª Gómez
Alumnos activos: 160 euros
Alumnos oyentes: 60 euros
Inscripciones Casa de la Música / 965 478 720
Organiza: Sociedad Unión Lírica Pinosense 
Colabora: Concejalía de Cultura del 
Ayuntamiento de Pinoso

I CONCURSO DE PIANO
VILLA DE PINOSO
La organización ha previsto cerca de 4.000 
euros en premios. 
Inscripciones en labandadelpinos@hotmail.
es antes del 10 de julio.
El concurso tendrá lugar el jueves 16 de julio a 
partir de las 18 horas en el Teatro-Auditorio.
Colaboran diferentes empresas y la 
Concejalía de Cultura y Juventud.
El jurado estará formado por tres profesores 
de reconocido prestigio.

TEATRE INFANTIL-PALLASSOS-CIRC
Dijous 16, a les 21:30 hores al Jardí 
Municipal
Des de Catalunya: MABSUTINS PALLASSOS 
presenten “El NAS ARRELAT”
Espectacle amb música en directe, pallassos, 
malabars, equilibri, monocicle..i moltes, 
moltes rialles i gags divertidíssims
Vine amb el teu entrepà i nosaltres et 
regalem les rialles i la diversió

MÚSICA - CANÇONS A LA FRESCA
Divendres 17, a les 23:00 hores
Organitza: Rondalla-Coral “Monte de la Sal”
Col·labora: Regidoria de Cultura i Joventut 
de l’Ajuntament del Pinós
Lloc: Pàrquing de l’Ajuntament

VIATGE A LA PLATJA (TABARCA)
Divendres 17, eixida en autobús a les 9 del 
matí des del Centre Cultural “El Pinós”
Dirigit a xiquets i xiquetes d’11 a 16 anys
Necessitats: Motxilla amb roba de bany, 
xancles, toalla, protector solar, gorra, 
esmorzar i dinar i aigua
El preu inclou: Transport a Santa Pola, vaixell 
a Tabarca, visita al Museu i berenar a càrrec 
de la Regidoria.
Preu: 11 euros
Inscripció: Centre Cultural “El Pinós”

MONÒLEGS A LA LUM DE LLUNA
Dijous 23, a les 22:15 hores
FELIX ALBO Presenta: “FAROS”
(Un espectacle amb molt d’humor i molt social)
Organitza: Biblioteca Pública Municipal “Maxi 
Banegas”-Regidora de Cultura i Joventut.
Lloc: Pati del Centre Cultural “El Pinós”

ALBERG JUVENIL BILINGÜE A BIAR
Del 26 al 29 de juliol
Dirigit a xiquets i xiquetes de 13 a 17 anys
Allotjament en pensió completa 
Organitza. COMIJ: el Pinós, Elda, Novelda, 
Monfort, Villena, Sax, Monòver, Asp, Petrer
Preu: 129 euros
Inscripció: Centre Cultural “El Pinós”

CONTACONTES
Dijous 30, a les 19:00 hores
Contes de Fira:
“CUENTOS PARA COMERTE 
MEJOR”
de Contacontes Chus
Organitza: Biblioteca Pública Municipal 
i Regidoria  de Cultura i Joventut de 
l’Ajuntament del Pinós
Lloc: Piscines Municipals

GRAN FESTA DE L’ESPUMA
Divendres 31, a partir de 19 hores
Amb música en directe amb DJ, berenar i 
moltes sorpreses
Organitza: Regidoria de Cultura i Joventut de 
l’Ajuntament del Pinós
Lloc: Pati del Centre Juvenil

aAgenda CulturalAgenda Culturala
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